
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΥΟ

Το Όραμα Της Πάτμου
Αποκάλυψη 1:9-20

Ο Ιωάννης στην Πάτμο

Αποκάλυψη 1:9

« γ   ω ννης,  κα  δελφ ς σας κα  συγκοινων ς ε ς τ ν θλ ψιν κα  ε ς τ ν Ἐ ὼ ὁ Ἰ ά ὁ ὶ ἀ ὸ ὶ ὸ ἰ ὴ ῖ ὶ ἰ ὴ
βασιλε αν κα  τ ν πομον ν το  ησο  Χριστο , μην ν τ  ν σ  τ  καλουμ ν  Π τμ  διί ὶ ὴ ὑ ή ῦ Ἰ ῦ ῦ ἤ ἐ ῇ ή ῳ ῇ έ ῃ ά ῳ ὰ  
τ ν λόγον το  Θεο  κα  δι  τ ν μαρτυρ αν το  ησο  Χριστο .»ὸ ῦ ῦ ὶ ὰ ὴ ί ῦ Ἰ ῦ ῦ

Αυτή η σειρά οραμάτων της Αποκάλυψης του Προσώπου του Ιησού Χριστού δόθηκε στον 
Ιωάννη ενώ ήταν εξορισμένος στην Νήσο της Πάτμου. Αυτό το μικρό νησί είναι τριάντα 
μίλια έξω από την ακτή της Μικρά Ασίας στο Αιγαίο Πέλαγος. Όντας πετρώδες και 
κατακλυσμένο/μολυσμένο με φίδια, σαύρες και σκορπιούς, είχε μικρή εμπορική αξία, έτσι 
χρησιμοποιείτο από την Ρωμαϊκή Αυτοκρατορία ως αποικία καταδίκων όπου διαμένανε οι 
πιο απελπισμένοι εγκληματίες, πολιτικοί κρατούμενοι, κ.λπ.

Θα προσέξετε ότι ο Ιωάννης προσφωνεί τον εαυτό του στους Χριστιανούς ως αδελφός 
στην θλίψη. Ήταν εκείνη την εποχή που η πρώιμη εκκλησία περνούσε μέσα από μεγάλους 
διωγμούς. Δεν ήταν μόνο ότι παντού μιλάγανε ενάντια στην θρησκεία τους αλλά οι ίδιοι οι 
άνθρωποι φυλακιζόντουσαν και σκοτωνόντουσαν. Ο Ιωάννης, όπως πλήθη άλλων, τώρα 
υπομένανε φυλάκιση για τον Λόγο του Θεού και την μαρτυρία του Ιησού Χριστού. Όταν τον 
συλλάβανε, προσπαθήσανε μάταια να τον σκοτώσουν βράζοντάς τον σε λάδι για είκοσι 
τέσσερες ώρες. Οι οργισμένοι και ανήμποροι αξιωματούχοι τον καταδίκασαν στην Πάτμο ως 
μάγο. Αλλά ο Θεός ήταν μαζί του, και του χαρίστηκε να φύγει από το νησί και να επιστρέψει 
στην Έφεσο όπου πάλι συνέχισε ως ποιμένας ως τον καιρό του θανάτου του.

Τα οράματα που έλαβε ο Ιωάννης καλύψανε μία περίοδο δύο ετών, 95-96 μ.Χ. Είναι τα πιο 
εκπληκτικά/αξιοσημείωτα από όλα τα οράματα μέσα στον Λόγο. Ολόκληρο το βιβλίο είναι 
διατυπωμένο με σύμβολα, και επομένως είναι στόχος πολλής κριτικής και αντιπαραθέσεων. 
Παρόλα αυτά έχει την σφραγίδα του Θεού πάνω του. Αυτό το κάνει αυθεντικό και τεράστιας 
αξίας σε όλους που διαβάζουν ή ακούνε τις ιερές σελίδες του.

ΕΝ ΠΝΕΥΜΑΤΙ ΕΝ ΤΗ ΚΥΡΙΑΚΗ ΗΜΕΡΑ

Αποκάλυψη 1:10

« γενόμην ν Πνεύματι ν τ  Κυριακ  μέρ , κα  κουσα φων ν πίσω μου μεγάλην ςἘ ἐ ἐ ῇ ῇ Ἡ ᾳ ὶ ἤ ὴ ὀ ὡ  
σάλπιγγος.»

« γενόμην ν Πνεύματι.» Δεν είναι όμορφο αυτό; Πω, μου αρέσει αυτό. Μπορείς να Ἐ ἐ
αποκαλέσεις αυτές τις λέξεις, «Η ολότητα της Χριστιανικής ζωής.» Αν πρόκειται να ζήσουμε 
ως Χριστιανοί, πρέπει να είμαστε στο Πνεύμα ΤΟΥ. Ο Ιωάννης δεν αναφερόταν στο να είναι 



στο δικό του πνεύμα. Αυτό δεν θα έφερνε αυτά τα οράματα. Έπρεπε να είναι το Πνεύμα του 
Θεού. Πρέπει να είναι το Πνεύμα του Θεού μαζί μας, και με μας, αλλιώς όλες οι 
προσπάθειές μας είναι μάταιες. Ο Παύλος είπε, «θα προσευχηθώ εν Πνεύματι, θα ψάλλω 
εν Πνεύματι, θα ζήσω εν Πνεύματι.» [Α’ Κορ. 14:15, Γαλ. 5:25] Αν υπάρχει κάτι καλό που θα 
έρθει σε μένα πρέπει να είναι αποκεκαλυμμένο από το Πνεύμα, επιβεβαιωμένο από τον 
Λόγο, και φανερωμένο από τα αποτελέσματα που φέρει. Τόσο βέβαια όσο ο Ιωάννης 
χρειαζόταν να είναι εν Πνεύματι για να λάβει αυτές τις καταπληκτικές αποκαλύψεις 
φρέσκιες από τον Ιησού, χρειαζόμαστε και εμείς να είμαστε εν Πνεύματι για να 
καταλάβουμε τις αποκαλύψεις που ο Θεός μας έδωσε για να ζήσουμε με τον Λόγο Του, 
διότι είναι το ίδιο Πνεύμα.

Κοιτάχτε το με αυτόν τον τρόπο. Πολλοί διαβάζουν την Βίβλο που λέει στις Πράξεις 2:38,

«Μετανο σατε, κα  ς βαπτισθ   καστος μ ν ε ς τ  νομα το  ησο  Χριστο  ε ς ή ὶ ἄ ῇ ἕ ὑ ῶ ἰ ὸ ὄ ῦ Ἰ ῦ ῦ ἰ
φεσιν μαρτι ν, κα  θ λετε λ βει τ ν δωρε ν το  γ ου Πνε ματος,»ἄ ἁ ῶ ὶ έ ά ὴ ὰ ῦ Ἁ ί ύ

και απλά το προσπερνούνε. Δεν το βλέπουνε. Αν το βλέπανε, με το να εισέρχονται στο 
Πνεύμα, θα ξέρανε ότι αν θέλουνε να λάβουνε το Άγιο Πνεύμα, χρειάζονται να 
μετανοήσουν και να βαπτιστούν στο Όνομα του Κυρίου Ιησού και τότε ο Θεός θα ήταν 
δεσμευμένος από καθήκον να εκπληρώσει τον Λόγο Του με το να του πληρώσει με Άγιο 
Πνεύμα. Δεν εισέρχονται ποτέ στο Πνεύμα Του αλλιώς θα τους γίνονταν όπως ακριβώς το 
λέει ο Λόγος. Προσευχηθείτε στον Θεό για αποκάλυψη δια του Πνεύματός Του. Αυτό είναι 
το πρώτο βήμα. Εισέλθετε στο Πνεύμα.

Ας χρησιμοποιήσω μια άλλη εικόνα. Ας υποθέσουμε ότι χρειάζεστε θεραπεία. Τι λέει ο 
Λόγος; Λοιπόν, το έχουμε διαβάσει όλοι αμέτρητες φορές, αλλά δεν εισήλθαμε στο Πνεύμα 
όταν το διαβάζαμε. Ζητήσαμε από τον Θεό το Πνεύμα Του να μας διδάξει την πραγματική 
αλήθεια για αυτό; Αν το κάναμε, θα καλούσαμε τους πρεσβύτερους, θα ομολογούσαμε τις 
αμαρτίες μας, θα χριζόμασταν και θα προσευχόντουσαν για μας, και αυτό θα ήταν όλο. 
Μπορεί να μην ερχόταν αμέσως, αλλά στο Πνεύμα Του, είναι τετελεσμένο. Δεν υπάρχει 
αλλού να υποβάλουμε έφεση/άλλο εφετείο. Ο Θεός θα εκπληρώσει τον Λόγο Του. Ω, 
πρέπει να εισέλθουμε στο Πνεύμα, και τότε θα γίνουν τα πράγματα. ΜΗΝ ΠΑΤΕ ΜΕΣΩ ΤΩΝ 
ΠΡΑΞΕΩΝ ΠΡΩΤΑ. ΕΙΣΕΛΘΕΤΕ ΣΤΟ ΠΝΕΥΜΑ ΚΑΙ ΤΟΤΕ ΠΗΓΑΙΝΕΤΑΙ ΜΕΣΩ ΤΩΝ ΠΡΑΞΕΩΝ ΚΑΙ 
ΠΑΡΑΤΗΡΕΙΣΤΕ ΤΙ ΘΑ ΚΑΝΕΙ Ο ΘΕΟΣ.

Έχετε παρατηρήσει ποτέ πως ο κόσμος εισέρχεται στο πνεύμα των πραγμάτων που είναι 
στον κόσμο; Πηγαίνουν στο γήπεδο, στα αγωνίσματα, και στους χορούς. Μπαίνουν στο 
πνεύμα αυτού. Δεν στέκονται εκεί σαν λουλούδια στον τοίχο, γερασμένα ξεραμένα κλαδιά. 
Μπαίνουν μέσα στο αίσθημα των πραγμάτων και γίνονται μέρος των πραγμάτων. Αλλά, ω, 
πόσο μισούν τους Χριστιανούς που εισέρχονται στο Πνεύμα του Λόγου το Θεού. Μας 
αποκαλούν φανατικούς και αγιο-κυληστές. Δεν υπάρχει τίποτα που να μην κάνουν για να 
δείξουν το μίσος τους και την αποδοκιμασία τους. Αλλά αγνοήστε το αυτό. Μπορείτε να το 
περιμένετε, ξέροντας από πού έρχεται. Απλά προχωρήστε και εισέλθετε στο Πνεύμα της 
λατρείας.

Το πνεύμα μας είναι καθαρό. Είναι φρέσκο. Είναι πραγματικό. Είναι σώφρον και σοβαρό 
αλλά παρόλα αυτά, γεμάτο από χαρά του Κυρίου. Ο Χριστιανός πρέπει να είναι τόσο 
ενθουσιασμένος και γεμάτος από την ευχαρίστησή του στον Κύριο όσο ο κόσμος όταν 
γεύεται και ευχαριστιέται τις απολαύσεις του. Και οι Χριστιανοί και ο κόσμος είναι 
άνθρωποι· και οι δύο έχουν συναισθήματα. Η διαφορά είναι ότι οι καρδιές και τα 



συναισθήματα των Χριστιανών είναι καθαρά/απόλυτα για τον Κύριο της Δόξας και την 
αγάπη Του, ενώ ο κόσμος ικανοποιεί την σάρκα του.

Τώρα λέει ότι ο Ιωάννης γένετο ν Πνεύματι ν τ  Κυριακ  μέρ .ἐ ἐ ἐ ῇ ῇ Ἡ ᾳ

Ω, πω, εδώ είναι ένα εδάφιο που πραγματικά προκαλεί κάποια διάφωνία. Όχι ότι 
χρειάζεται, ή πρεπει, αλλά κάποιοι δεν βλέπουν τι λέει πραγματικά ο Λόγος.

Πρώτα απ’ όλα  βλέπουμε κάποιους καλούς ανθρώπους να αποκαλούν την Κυριακή Ημέρα 
[Ημέρα του Κυρίου], Ημέρα του Σαββάτου [Σαμπάτ], που για αυτούς είναι το Σάββατο. Και 
υπάρχουν άλλοι που αποκαλούν την Κυριακή Ημέρα [Ημέρα του Κυρίου], Κυριακή, την 
πρώτη ημέρα της εβδομάδας. Αλλά πως μπορεί να είναι κάποια από αυτές τις δύο μέρες, ή 
ακόμα και οι δύο μαζί, διότι ο Ιωάννης ήταν εν Πνεύματι λαμβάνοντας εκείνα τα οράματα 
για μια περίοδο δύο χρόνων. Στην πραγματικότητα αυτό που είχε συμβεί ήταν ότι ο Ιωάννης 
αρπάχθηκε/αναλήφθηκε εν Πνεύματι και μεταφέρθηκε στην Κυριακή Ημέρα [Ημέρα του 
Κυρίου], που μέλλει να έρθει. Η Βίβλος μιλάει για την Ημέρα του Κυρίου η οποία είναι στο 
μέλλον, και ο Ιωάννης βλέπει τώρα τα πράγματα εκείνης της μέλλουσας ημέρας. Αλλά εν τω 
μεταξύ, για να καθησυχάσετε το νου σας, ας δούμε τι ακριβώς είναι το Σάββατο [Σαμπάτ] 
σήμερα.

Το Σάββατο [Σαμπάτ], όπως το ξέρουμε από την Καινή Διαθήκη, ΔΕΝ είναι η τήρηση 
κάποιας συγκεκριμένης μέρας. Δεν έχουμε καμία απολύτως εντολή να τηρούμε το Σάββατο 
για το Σαμπάτ, ούτε έχουμε καμία εντολή να τηρούμε την πρώτη ημέρα της εβδομάδας, που 
είναι Κυριακή. Εδώ είναι η αλήθεια του Σαββάτου [Σαμπάτ], που σημαίνει «κατάπαυση».

Εβραίους 4:8-10,

«Ε  γ ρ α το ς ησο ς κατέπαυσεν (ή αλλιώς τους έδωσε ημέρα κατάπαυσης), ο κ ν ἰ ὰ ὐ ὺ Ἰ ῦ ὐ ἂ
περ  λλης λάλει μετ  τα τα μέρας· ρα πολείπεται σαββατισμ ς (τήρηση του ὶ ἄ ἐ ὰ ῦ ἡ ἄ ἀ ὸ
Σαββάτου) τ  λα  το  Θεο .  γ ρ ε σελθ ν ε ς τ ν κατάπαυσιν α το  κα  α τ ς ῷ ῷ ῦ ῦ ὁ ὰ ἰ ὼ ἰ ὴ ὐ ῦ ὶ ὐ ὸ
κατέπαυσεν π  τ ν ργων α το , σπερ π  τ ν δίων  Θεός.»ἀ ὸ ῶ ἔ ὐ ῦ ὥ ἀ ὸ ῶ ἰ ὁ

Την ακούσατε αυτήν την φράση-κλειδί στο τελευταίο μέρος του εδαφίου. «  Θεός Ὁ
κατέπαυσεν π  τ ν ργων α το ».ἀ ὸ ῶ ἔ ὐ ῦ

Ο Θεός έδωσε στον Ισραήλ την έβδομη ημέρα για το Σάββατό τους [Σαμπάτ], σε ανάμνηση 
του δικού Του έργου όπου δημιούργησε τον κόσμο και όλα μέσα σε αυτόν, και κατόπιν 
σταμάτησε να δημιουργεί. Κατέπαυσε από την εργασία Του. Αναπαύθηκε. Τώρα ήταν καλό 
να δώσει Σαββατιανή κατάπαυση σε ένα λαό που ήταν όλοι σε ένα μέρος και μια ώρα, 
οπότε μπορούσαν όλοι να τηρούν κάποια συγκεκριμένη ημέρα. Σήμερα ο μισός κόσμος 
είναι στο φως ενώ ο υπόλοιπος είναι στο σκοτάδι, οπότε δεν θα λειτουργούσε αυτό 
καθόλου. Αλλά αυτό είναι επιχείρημα από τον φυσικό κόσμο.

Ας δούμε τι μας διδάσκει η Βίβλος για αυτή την Σαββατιανή κατάπαυση. «  γ ρ ε σελθ ν Ὁ ὰ ἰ ὼ
ε ς τ ν κατάπαυσιν α το .» Αυτή η είσοδος δεν είναι μόνο είσοδος, αλλά παραμονή, στην ἰ ὴ ὐ ῦ
κατάπαυση. Είναι μια ‘αιώνια κατάπαυση’ για την οποία η έβδομη μέρα είναι μόνο τύπος. 
‘Εφτά’ είναι η ολοκλήρωση. ‘Οχτώ’ είναι η ‘πρώτη’ μέρα ξανά. Η ανάσταση του Ιησού ήταν 
την πρώτη μέρα της εβδομάδας, δίνοντάς μας αιώνια ζωή και αιώνια Σαββατιανή 
κατάπαυση. Άρα βλέπουμε γιατί ο Θεός δεν μπορούσε να μας δώσει μια συγκεκριμένη 
μέρα της εβδομάδας για Σάββατο (κατάπαυση). Έχουμε ‘εισέλθει’ και ‘παραμένουμε’ στην 
κατάπαυσή μας, πράγμα το οποίο ο Ισραήλ δεν μπορούσε να κάνει, έχοντας μόνο μια σκιά 



της πραγματικής ουσίας την οποία απολαμβάνουμε. Γιατί να γυρίσουμε πίσω σε μια σκιά 
όταν έχουμε την πραγματικότητα τώρα;

Το πώς λαμβάνουμε αυτή την κατάπαυση, ή το συνεχές Σάββατο, είναι με την πρόσκληση 
του Ιησού.

Είπε στο Ματθαίο 11:28,29,

« λθετε πρ ς με, π ντες ο  κοπι ντες κα  πεφορτισμ νοι, κα  γ  θ λω σ ς ναπα σει. Ἔ ὸ ά ἱ ῶ ὶ έ ὶ ἐ ὼ έ ᾶ ἀ ύ
ρατε τ ν ζυγ ν μου φ  μ ς κα  μ θετε π  μο · … κα  θ λετε ε ρε  ν παυσιν (ή Ἄ ὸ ὸ ἐ ᾿ ὑ ᾶ ὶ ά ἀ ᾿ ἐ ῦ ὶ έ ὑ ῖ ἀ ά

τηρηση του Σαββάτου, όχι ημέρας, αλλά Σάββατο αιώνιας ζωής)  ν τα ς ψυχα ς μ ν·»ἐ ῖ ῖ ὑ ῶ

 Δεν έχει σημασία πόσο καιρό εργαζόσασταν κάτω από το φορτίο της αμαρτίας, αν ήταν 
δέκα χρόνια, τριάντα χρόνια ή πενήντα χρόνια, η περισσότερο, ελάτε με την κουρασμένη 
αποκαμωμένη ζωή και θα βρείτε την κατάπαυσή Του (το αληθινό Σάββατο). Ο Ιησούς θα 
σας δώσει κατάπαυση.

Τώρα τι ακριβώς είναι αυτή η κατάπαυση που θα δώσει ο Ιησούς;

Ησαΐας 28:8-12,

«Διότι π σαι α  τράπεζαι ε ναι πλ ρεις μετο  κα  καθαρσ ας, ο δε ς τόπος μ νει ᾶ ἱ ἶ ή ἐ ῦ ὶ ἀ ί ὐ ὶ έ
καθαρός. Τ να θ λει διδάξει τ ν σοφ αν; κα  τ να θ λει κάμει ν  καταλάβ  τ ν ί έ ὴ ί ὶ ί έ ὰ ῃ ὴ
διδασκαλ αν; α το  ε ναι ς βρ φη πογεγαλακτισμ να, πεσπασμ να π  τ ν μαστ ν. ί ὐ ὶ ἶ ὡ έ ἀ έ ἀ έ ἀ ὸ ῶ ῶ
Διότι μ  διδασκαλ αν π  διδασκαλ αν, μ  διδασκαλ αν π  διδασκαλ αν, μ  στ χον π  ὲ ί ἐ ὶ ί ὲ ί ἐ ὶ ί ὲ ί ἐ ὶ
στ χον, στ χον π  στ χον, λ γον δώ, λ γον κε , διότι μ  χε λη ψελλ ζοντα κα  μ  λλην ί ί ἐ ὶ ί ὀ ί ἐ ὀ ί ἐ ῖ ὲ ί ί ὶ ὲ ἄ
γλ σσαν θ λει μιλε  πρ ς το τον τ ν λαόν·πρ ς τ ν πο ον ε πεν, Α τη ε ναι  ῶ έ ὁ ῖ ὸ ῦ ὸ ὸ ὸ ὁ ῖ ἶ ὕ ἶ ἡ

νάπαυσις (Σάββατο), μ  τ ν πο αν δ νασθε ν  ναπα σητε τ ν κεκοπιασμ νον, κα  ἀ ὲ ὴ ὁ ί ύ ὰ ἀ ύ ὸ έ ὶ
α τη ε ναι  νεσις (ή τήρηση του Σαββάτου Του)· λλ  α το  δ ν θ λησαν ν  κο σωσι.»ὕ ἶ ἡ ἄ ἀ ᾿ ὐ ὶ ὲ ἠ έ ὰ ἀ ύ

Εδώ προφητεύεται, ακριβώς εδώ στον Ησαΐα. Και έγινε 700 χρόνια αργότερα όταν όλοι 
πληρώθηκαν με το Άγιο Πνεύμα ακριβώς όπως ειπώθηκε ότι θα γινόταν. Αυτό είναι το 
αληθινό Σάββατο το οποίο είχε επαγγελθεί. Οπότε όταν πληρώθηκαν με Άγιο Πνεύμα 
σταμάτησαν τα κοσμικά τους έργα, τις κοσμικές τους πράξεις, τους πονηρούς τους τρόπους. 
Το Άγιο Πνεύμα ανέλαβε τις ζωές τους. Εισήλθαν σε κατάπαυση. Να τη η κατάπαυσή σας. 
Αυτό είναι το Σάββατο. Δεν είναι μέρα, ούτε χρόνος, αλλά η αιωνιότητα του να είσαι 
πληρωμένος και ευλογημένος εν Πνεύματι Αγίω. Είναι το να σταματάς, και ο Θεός να 
ενεργεί. Είναι ο Θεός ν μ ν κα  τ  θ λειν κα  τ  νεργε ν κατ  τ ν ε δοκ αν α το  ἐ ὑ ῖ ὶ ὸ έ ὶ ὸ ἐ ῖ ὰ ὴ ὐ ί ὑ ῦ [Φιλιπ. 
2:13].

Ας κάνω άλλη μία παρατήρηση για τους Σαββατιανούς που υποστηρίζουν ότι 
συναθροιζόμαστε τη λάθος ημέρα της εβδομάδας όταν συναθροιζόμαστε την Κυριακή, την 
πρώτη ημέρα. Να τι είπε ο Ιουστίνος το δεύτερο αιώνα. «Και την ημέρα την λεγόμενη του 
Ηλίου [Κυριακή – πρώτη μέρα της εβδομάδας], όλοι που μένουν στις πόλεις και τους 
αγρούς συνέρχονται στο ίδιο μέρος, και αναγιγνώσκονται τα απομνημονεύματα των 
αποστόλων, ή τα συγγράμματα των προφητών μέχρις ότου προλαβαίνουν. Έπειτα αφού 
τελειώσει ο αναγνώστης, ο προεστός δια του λόγου νουθετεί και παροτρύνει την μίμηση 
των καλών αυτών πραγμάτων. Έπειτα σηκωνόμαστε από κοινού όλοι, και προσευχόμαστε· 
και όπως προείπαμε, με το τελείωμα της προσευχής μας, προσφέρεται άρτος, οίνος και 
νερό· και ο προεστός ομοίως, με όση δύναμη έχει, προσεύχεται και προσφέρει ευχαριστίες 
[προς τα άνω], και ο λαός επευφημεί λέγοντας το Αμήν· και διαδίδονται και 
μεταλαμβάνονται από τον καθένα αυτά για τα οποία δόθηκαν ευχαριστίες, και σε αυτούς 



που δεν είναι παρόντες στέλνονται μέσω των διακόνων. Οι εύποροι και αυτοί που θέλουν, 
κατά την επιλογή του καθενός, δίνουν αυτό που θέλουν, και αυτό που συλλέγεται 
εναποτίθεται δίπλα στον προεστό, και αυτός προσφέρει ενίσχυση στα ορφανά και τις χήρες, 
και τους φυλακισμένους, και τους ξένους που παρεπιδημούν, και γίνεται απλά κηδεμόνας 
όλων όσων έχουν ανάγκη.» [Ιουστίνος – Απολογία Πρώτη Υπέρ Χριστιανών 67] Έτσι 
βλέπουμε ότι αυτοί που ισχυρίζονται ότι η πρώιμη εκκλησία συνέχισε την Ιουδαϊκή 
παράδοση της συνάθροισης την τελευταία μέρα της εβδομάδας έχουν πλήρη άγνοια του τι 
λέει πραγματικά η ιστορία, και συνεπώς δεν είναι άξιοι εμπιστοσύνης.

Ω, να έρθουν οι άνθρωποι σε Αυτόν και να βρουν αυτήν την κατάπαυση. Υπάρχει μια 
φωνή σε όλες τις καρδιές για αυτή την κατάπαυση αλλά η πλειονότητα δεν ξέρει την 
απάντηση. Οπότε προσπαθούν να ησυχάσουν την φωνή με θρησκευτικές διαδικασίες όπου 
τηρούν συγκεκριμένες μέρες ή δέχονται πιστεύω και διδαχές δογματικών οργανώσεων. 
Αλλά αποτυγχάνοντας σε αυτό, πολλοί δοκιμάζουν το ποτό, τα 
μεθοκοπήματα/ξεφαντώματα, και κάθε σωματική κατάχρηση, νομίζοντας ότι με τις 
κοσμικές απολαύσεις θα μπορεί να επέλθει κάποια ικανοποίηση. Αλλά σε αυτά δεν υπάρχει 
καμία κατάπαυση. Καπνίζουν και παίρνουν χάπια να ησυχάσουν τα νεύρα τους. Αλλά δεν 
υπάρχει κατάπαυση στα μαντζούνια της γης. Χρειάζονται τον Χριστό. Χρειάζονται το 
ουράνιο φάρμακο/την ουράνια θεραπεία, την κατάπαυση του Πνεύματος.

Τότε οι περισσότεροι από αυτούς πάνε στην εκκλησία την Κυριακή. Αυτό είναι καλό αλλά 
ακόμα και εκεί δεν έχουν ιδέα του πώς να πλησιάσουν τον Θεό και πώς να Τον λατρεύσουν. 
Ο Ιησούς είπε ότι αληθινή λατρεία ήταν ν πνε ματι κα  ληθεἐ ύ ὶ ἀ ίᾳ, Ιωάννης 4:24. Αλλά τι 
είδους λατρεία μπορείς να έχεις σε μια εκκλησία που γνωρίζει τόσα λίγα για τον Θεό που 
υψώνει έναν Άγιο Βασίλη τα Χριστούγεννα και λαγούς το Πάσχα; Από πού τα πήραν αυτά; 
Τα πήραν από τους παγανιστές/ειδωλολάτρες και τα έκαναν μέρος της εκκλησιαστικής 
διδαχής. Αλλά όταν κάποιος στρέφεται προς τον Κύριο παύει από όλα αυτά τα πράγματα. 
Έχει κατάπαυση στην ψυχή του. Αρχίζει πραγματικά να ζει, και να αγαπάει τον Θεό και να 
Τον λατρεύει.

Τώρα ας επιστρέψουμε στις Γραφές μας. Ξέρουμε τι δεν είναι η Ημέρα του Κυρίου. Αν δεν 
είναι Σάββατο ή Κυριακή, τι είναι; Λοιπόν, να το θέσουμε έτσι. Σήμερα σίγουρα δεν είναι η 
Ημέρα του Κυρίου.

Αυτή είναι ημέρα του ανθρώπου. Είναι πράξη του ανθρώπου, έργο του ανθρώπου, 
εκκλησία του ανθρώπου, ιδέα του ανθρώπου, όλα του ανθρώπου, διότι είναι ο κόσμος του 
ανθρώπου. ΑΛΛΑ ΕΡΧΕΤΑΙ Η ΗΜΕΡΑ ΤΟΥ ΚΥΡΙΟΥ. Ναι, έρχεται. Απλά είναι ότι αυτή την ώρα 
της Αποκάλυψης του Ιησού Χριστού, ο Ιωάννης αρπάχθηκε από το Πνεύμα και μεταφέρθηκε 
από το Πνεύμα σε αυτήν την Μεγάλη Ημέρα που έρχεται. Η Ημέρα του Κυρίου είναι όταν οι 
μέρες του ανθρώπου έχουν τελειώσει. Τα βασίλεια αυτού του κόσμου θα γίνουν τότε 
βασίλεια του Θεού μας. Η ημέρα του Κυρίου είναι όταν θα έρθουν κρίσεις, και μετά θα 
έρθει η χιλιετία. Τώρα ο κόσμος κάνει ότι θέλει με τον Χριστιανό. Το αποκαλούνε όλων των 
ειδών τα πονηρά ονόματα, χλευάζοντάς τον. Αλλά έρχεται εκείνη η μεγάλη και επιφανής 
ημέρα όπου θα θρηνήσουν και θα ολολύξουν, διότι το Αρνίο έρχεται εν οργή να κρίνει τον 
κόσμο. Τότε είναι που θα έρθει η μέρα των δικαίων με τον Κύριο, διότι οι ασεβείς θα καούν 
και οι δίκαιοι θα περπατήσουν πάνω στις στάχτες τους προς την χιλιετία.

Μαλαχίας 4:3,



«Κα  θ λετε καταπατ σει το ς σεβε ς· διότι α το  θ λουσιν ε σθαι σποδ ς π  τ  χνη ὶ έ ή ὺ ἀ ῖ ὐ ὶ έ ἶ ὸ ὑ ὸ ὰ ἴ
τ ν ποδ ν σας, καθ  ν μ ραν γ  κάμω το το, λ γει  Κ ριος τ ν δυνάμεων.»ῶ ῶ ᾿ ἥ ἡ έ ἐ ὼ ῦ έ ὁ ύ ῶ

Η ΦΩΝΗ ΣΑΝ ΣΑΛΠΙΓΓΑ

Αποκάλυψη 1:10

«…κα  κουσα π σω μου φων ν μεγ λην ς σ λπιγγος.»ὶ ἤ ὀ ί ή ά ὡ ά

Ο Ιωάννης ήταν εν Πνεύματι, και όταν ήταν, είδε την μεγάλη και θαυμαστή ημέρα του 
Κυρίου Ιησού και όλη την άγια δύναμή Του. Το μέλλον ήταν έτοιμο να ξεδιπλωθεί διότι ο 
Θεός ήταν έτοιμος να τον διδάξει. Ο Ιωάννης δεν είπε ότι ήταν σάλπιγγα. Ήταν σαν 
σάλπιγγα. Τώρα όταν η σάλπιγγα σαλπίσει υπάρχει κάτι επείγον. Είναι σαν τον κήρυκα [του 
βασιλιά], τον αγγελιαφόρο του βασιλιά, που έρχεται στον λαό. Σαλπίζει μια σάλπιγγα. Είναι 
ένα επείγον κάλεσμα. Οι άνθρωποι μαζεύονται για να ακούσουν. (Ο Ισραήλ πάντα 
συναθροιζόταν με τον ήχο μια σάλπιγγας.) Πρόκειται για κάτι σημαντικό. «Ακούστε το.» Έτσι 
η φωνή είχε την ίδια επείγουσα κλίση όπως ή σάλπιγγα. Καθαρή και δυνατή ήταν, 
αναπάντεχη και αφυπνιστική. Ω, να μπορούμε να ακούμε την φωνή του Θεού ως σάλπιγγα 
σήμερα, διότι είναι η «Σάλπιγγα του Ευαγγελίου» που ηχεί τον «Λόγο της Προφητείας» για 
να μας φέρει σε επίγνωση, και να μας ετοιμάσει για ότι έρχεται στην γη.

 

Η ΕΝΤΟΛΗ ΝΑ ΓΡΑΨΕΙ

Αποκάλυψη 1:11

« τις λεγεν· γ  ε μαι τ  Α κα  τ  Ω,  πρ τος κα   σχατος· κα , , τι βλ πεις, γρ ψονἥ ἔ Ἐ ὼ ἶ ὸ ὶ ὸ ὁ ῶ ὶ ὁ ἔ ί Ὅ έ ά  
ε ς βιβλ ον κα  π μψον ε ς τ ς πτ  κκλησ ας, τ ς ν τ  σ , ε ς φεσον κα  ε ς Σμ ρνηνἰ ί ὶ έ ἰ ὰ ἑ ὰ ἐ ί ὰ ἐ ῇ Ἀ ίᾳ ἰ Ἔ ὶ ἰ ύ  
κα  ε ς Π ργαμον κα  ε ς Θυ τειρα κα  ε ς Σ ρδεις κα  ε ς Φιλαδ λφειαν κα  ε ς ὶ ἰ έ ὶ ἰ ά ὶ ἰ ά ὶ ἰ έ ὶ ἰ
Λαοδ κειαν.»ί

Να το. Ο Πρώτος και ο Έσχατος, το Α και το Ω: αυτό είναι το ΟΛΟ. Ο ένας αληθινός Θεός. Η 
Φωνή και ο Λόγος του Θεού. Η πραγματικότητα και η αλήθεια είναι κοντά. Τι πράγμα να 
είσαι εν Πνεύματι. Ω, να είσαι στην παρουσία του Θεού και να ακούς από Αυτόν…

« , τι βλ πεις, γρ ψον ε ς βιβλ ον κα  π μψον ε ς τ ς πτ  κκλησ ας.»Ὅ έ ά ἰ ί ὶ έ ἰ ὰ ἑ ὰ ἐ ί

Η φωνή που ήχησε τον Λόγο Του στο παράδεισο της Εδέμ και πάνω στο Όρος Σινά, η 
οποία φωνή ακούστηκε επίσης σε εξαίσια δόξα στο Όρος της Μεταμορφώσεως, ηχούσε για 
άλλη μια φορά, και αυτή την φορά στις εφτά εκκλησίες με μια πλήρη και τελική αποκάλυψη 
του Ιησού Χριστού.

«Γράψε αυτά τα οράματα, Ιωάννη. Κατάγραψέ τα για τις εποχές που θα ακολουθήσουν, 
διότι είναι πραγματικές προφητείες που ΠΡΕΠΕΙ να γίνουν/έρθουν σε πέρας. Γράψ’ τα και 
στείλ’ τα, κάνοντάς τα γνωστά.»

Ο Ιωάννης αναγνώρισε εκείνη τη φωνή. Ω, θα αναγνωρίσετε εκείνη την όταν καλέσει αν 
είστε ένας από τους δικούς Του.



ΟΙ ΧΡΥΣΕΣ ΛΥΧΝΙΕΣ

Αποκάλυψη 1:12

«Κα  στρ φην ν  δω τ ν φων ν, τις λ λησε μετ  μο · κα  στραφε ς ε δον πτ  ὶ ἐ ά ὰ ἴ ὴ ή ἥ ἐ ά ᾿ ἐ ῦ ὶ ὶ ἶ ἑ ὰ
λυχν ας χρυσ ς.»ί ᾶ

Ο Ιωάννης δεν λέει ότι εστράφη να ιδεί αυτόν του οποίου τη φωνή άκουσε, αλλά εστράφη 
να ιδεί την φωνή. Ω, μου αρέσει αυτό. Εστράφη να ιδεί την φωνή. Η φωνή και το πρόσωπο 
είναι ένα και το αυτό. Ο Ιησούς είναι ο ΛΟΓΟΣ.

Ιωάννης 1:1-3

« ν ρχ  το  Λόγος, κα   Λόγος το παρ  τ  Θε , κα  Θε ς το  Λόγος. Ο τος το νἘ ἀ ῇ ἦ ὁ ὶ ὁ ἦ ὰ ῷ ῷ ὶ ὸ ἦ ὁ ὗ ἦ ἐ  
ρχ  παρ  τ  Θε . Π ντα δι  α το  γειναν, κα  χωρ ς α το  δ ν γεινεν ο δ  ν, τ  ἀ ῇ ὰ ῷ ῷ ά ᾿ ὐ ῦ ἔ ὶ ὶ ὐ ῦ ὲ ἔ ὐ ὲ ἕ ὸ
πο ον γεινεν.»ὁ ῖ ἔ

Αν μπορείς να έρθεις ποτέ στο σημείο να δεις πραγματικά τον Λόγο θα βλέπεις τον Ιησού. 

Όταν ο Ιωάννης εστράφη, είδε εφτά χρυσές λυχνίες. Στην πραγματικότητα ήταν λυχνίες 
[εδώ ο Γουίλλιαμ Μπράνχαμ διορθώνει την Αγγλική μετάφραση του Κινγκ Τζέιμς που 
αποδίδει την Ελληνική λέξη «λυχνία» ως «κηροπήγιο»]. Και σύμφωνα με το εδάφιο 20, είναι 
οι επτά εκκλησίες:

«α  πτ  λυχν αι, τ ς πο ας ε δες, ε ναι α  πτ  κκλησ αι.»ἱ ἑ ὰ ί ὰ ὁ ί ἶ ἶ ἱ ἑ ὰ ἐ ί

Για να αντιπροσωπεύουν εκκλησίες δεν θα μπορούσαν να είναι κεριά. Ένα κερί καίει για 
λίγο και μετά σβήνει. Πεθαίνει. Δεν θα του έμενε τίποτε άλλο. Αλλά οι λυχνίες κατέχουν μια 
διάρκεια που δεν βρίσκεται στα κεριά.

Αν θέλετε να λάβετε μια ωραία εικόνα της λυχνίας, διαβάστε για αυτή στον Ζαχαρίας 4:1-
6,

«Κα  π στρεψεν  γγελος  λαλ ν μετ  μο  κα  μ  ξ γειρεν ς νθρωπον ὶ ἐ έ ὁ ἄ ὁ ῶ ᾿ ἐ ῦ ὶ ὲ ἐ ή ὡ ἄ
ξεγειρόμενον π  το  πνου α το , κα  ε πε πρ ς μ , Τ  βλ πεις σ ; Κα  ε πα, ἐ ἀ ὸ ῦ ὕ ὑ ῦ ὶ ἶ ὸ ἐ έ ί έ ύ ὶ ἶ
θεώρησα κα  δο , λυχν α λη χρυσ  κα  δοχε ον π  τ ς κορυφ ς α τ ς, κα  ο  πτ  Ἐ ὶ ἰ ύ ί ὅ ή ὶ ῖ ἐ ὶ ῆ ῆ ὐ ῆ ὶ ἱ ἑ ὰ

λ χνοι α τ ς π  α τ ς κα  πτ  σωλ νες ε ς το ς λ χνους το ς π  τ ς κορυφ ς α τ ς, καύ ὐ ῆ ἐ ᾿ ὐ ῆ ὶ ἑ ὰ ή ἰ ὺ ύ ὺ ἐ ὶ ῆ ῆ ὐ ῆ ὶ  
δ ο λα αι πάνωθεν α τ ς, μ α κ δεξι ν το  δοχε ου κα  μ α ξ ριστερ ν α τ ς. Κα  ύ ἐ ῖ ἐ ὐ ῆ ί ἐ ῶ ῦ ί ὶ ί ἐ ἀ ῶ ὐ ῆ ὶ

πεκρ θην κα  ε πα πρ ς τ ν γγελον τ ν λαλο ντα μετ  μο , λ γων, Τ  ε ναι τα τα, κ ρι  ἀ ί ὶ ἶ ὸ ὸ ἄ ὸ ῦ ᾿ ἐ ῦ έ ί ἶ ῦ ύ έ
μου; Κα  πεκρ θη  γγελος  λαλ ν μετ  μο  κα  ε πε πρ ς μ , Δ ν γνωρ ζεις τ  ε ναι ὶ ἀ ί ὁ ἄ ὁ ῶ ᾿ ἐ ῦ ὶ ἶ ὸ ἐ έ ὲ ί ί ἶ
τα τα; Κα  ε πα, Ο χ , κ ρι  μου. Κα  πεκρ θη κα  ε πε πρ ς μ , λ γων, Ο τος ε ναι  ῦ ὶ ἶ ὐ ί ύ έ ὶ ἀ ί ὶ ἶ ὸ ἐ έ έ ὗ ἶ ὁ
λόγος το  Κυρ ου πρ ς τ ν Ζοροβάβελ, λ γων, Ο χ  δι  δυνάμεως ο δ  δι  σχ ος λλ  ῦ ί ὸ ὸ έ ὐ ὶ ὰ ὐ ὲ ὰ ἰ ύ ἀ ὰ
δι  το  Πνε ματός μου, λ γει  Κ ριος τ ν δυνάμεων.»ὰ ῦ ύ έ ὁ ύ ῶ

Εδώ είναι μία άλλη λυχνία από καθαρό χρυσάφι. Καίει λαμπερά γιατί έχει πολύ λάδι που 
το παίρνει από τα δύο ελαιόδεντρα, που στέκονται εκατέρωθεν. Τα δύο δέντρα 
αντιπροσωπεύουν την Παλαιά και Καινή Διαθήκη, και φυσικά το λάδι είναι τύπος του Αγίου 
Πνεύματος, μόνο το Οποίο μπορεί να δώσει το φως του Θεού στους ανθρώπους. Ο άγγελος 
που μίλησε στον Ζαχαρία ήταν σαν να του λέει «αυτό που βλέπεις σημαίνει ότι η εκκλησία 
δεν μπορεί να πετύχει τίποτα με την δικιά της ισχύ ή δύναμη, αλλά με το Άγιο Πνεύμα.»

Τώρα εξετάστε αυτήν την λυχνία. Θα παρατηρήσετε ότι έχει ένα μεγάλο δοχείο, ή 
δεξαμενή, που είναι κεντρική στα επτά χέρια που βγαίνουν από αυτή. Το δοχείο είναι 
γεμάτο με λάδι το οποίο ρέει μέσα από επτά φυτίλια που είναι τοποθετημένο στα επτά 



χέρια. Είναι το ίδιο λάδι που καίει και κάνει ένα φως στο τέρμα των επτά σωλήνων. Αυτό το 
λάδι δεν έσβηνε ποτέ. Οι ιερείς έριχναν συνέχεια λάδι στο δοχείο.

Η λυχνία άναβε με ένα ειδικό τρόπο. Πρώτα, ο ιερέας έπαιρνε φωτιά από το ιερό 
θυσιαστήριο το οποίο αρχικά είχε ανάψει από την φωτιά του Θεού. Άναβε, πρώτα απ’ όλα, 
τον λύχνο που καθότανε πάνω από το δοχείο. Μετά άναβε τον δεύτερο λύχνο από την 
φλόγα του πρώτου λύχνου. Ο τρίτος λύχνος λάμβανε την φωτιά του από τον δεύτερο λύχνο, 
όπως και ο τέταρτος λάμβανε την δικιά του από τον τρίτο, και ούτω καθεξής, μέχρις ότου 
και οι επτά λύχνοι να καίνε. Αυτή η άγια φωτιά από το θυσιαστήριο, διαδιδόμενη από λύχνο 
σε λύχνο, είναι ένας θαυμάσιος τύπος του Αγίου Πνεύματος στις επτά Εποχές της 
Εκκλησίας. Η αρχική έκχυση της Πεντηκοστής (η οποία έκχυση ήρθε κατευθείαν από τον 
Ιησού πάνω στο Ιλαστήριο) περιβάλλει την Εκκλησία Του μέσα σε όλες τις επτά εποχές, και 
αναδεικνύει τέλεια ότι ο Ιησούς Χριστός είναι ο αυτός χθες και σήμερον και εις τους αιώνας 
[Εβραίους 13:8], ο Θεός που ποτέ δεν αλλάζει στην ουσία Του και στους τρόπους Του.

Στον Ιωάννη 15, ο Ιησούς είπε, « γ  ε μαι  μπελος, σε ς τ  κλ ματα.» Αυτός είναι η Ἐ ὼ ἶ ἡ ἄ ῖ ὰ ή
κύρια Άμπελος, αυτή που έρχεται από την αρχική ρίζα που έχει τη ζωή μέσα της. Τώρα η 
άμπελος δεν φέρει καρπό· είναι τα κλήματα που το κάνουν αυτό. Τώρα παρακολουθήστε 
αυτό: Μπορείτε να πάρετε ένα εσπεριδοειδές δέντρο όπως την πορτοκαλιά, και να 
εμβολιάσετε σε αυτό ένα κλαδί από γκρέιπφρουτ, ένα κλώνο λεμονιάς, ένα κλώνο 
μανταρινιάς, και άλλα είδη αυτής της ποικιλίας, και όλα αυτοί οι κλώνοι θα μεγαλώσουν. 
Αλλά εκείνοι οι εμβολιασμένοι κλώνοι δεν θα φέρουν πορτοκάλια. Όχι κύριε. Ο κλώνος 
λεμονιάς θα φέρει λεμόνια, ο κλώνος γκρέιπφρουτ θα φέρει γκρέιπφρουτ και ούτω 
καθεξής. Παρ’ όλα αυτά αυτοί οι κλώνοι θα ευδοκιμούν από την ζωή του δέντρου. Αλλά αν 
το δέντρο από μόνο του βγάλει κάποιο άλλο κλαδί θα είναι κλαδί πορτοκαλιάς και θα φέρει 
πορτοκάλια. Γιατί; Διότι η ζωή στον κλώνο και η ζωή στον κορμό είναι 
ολόιδιες/πανομοιότυπες ενώ δεν ήταν έτσι με τους εμβολιασμένους κλώνους. Εκείνοι οι 
εμβολιασμένοι κλώνοι είχαν τις πηγές τους σε άλλων ειδών ζωή από άλλα δέντρα, από 
άλλες ρίζες, από άλλους σπόρους. Ω, σίγουρα θα φέρουν καρπό, αλλά δεν θα φέρουν 
πορτοκάλια. Δεν μπορούν γιατί δεν είναι το αρχικό/πρωτότυπο.

Έτσι είναι και η εκκλησία. Η άμπελος έχει διαχωριστεί και κλώνοι έχουν εμβολιαστεί. 
Έχουν εμβολιάσει κλώνους Βαπτιστών, κλώνους Μεθοδιστών, κλώνους Πρεσβυτεριανών, 
και κλώνους Πεντηκοστιανών. Και εκείνοι οι κλώνοι φέρουν καρπό Βαπτιστών, Μεθοδιστών, 
Πεντηκοστιανών και Πρεσυτεριανών. (Σπόροι δογματικών οργανώσεων από τους οποίους 
παράγουν τον καρπό τους.) Αλλά αν η άμπελος φέρει κάποιο κλαδί από μόνη της, αυτό το 
κλαδί θα είναι ακριβώς όπως η ίδια η άμπελος. Θα είναι το ίδιο είδος κλαδιού το οποίο 
έφερε στην Πεντηκοστή. Θα μιλάει δε γλώσσες, θα προφητεύει, και θα έχει τη δύναμη και 
τα σημεία του αναστημένου Χριστού μέσα του. Γιατί; Διότι ευδοκιμεί από τους φυσικούς 
πόρους της ίδιας της αμπέλου. Βλέπετε, δεν ήταν εμβολιασμένο στην άμπελο· ήταν 
ΓΕΝΝΗΜΕΝΟ στην άμπελο. Όταν εκείνα τα άλλα κλαδιά εμβολιάστηκαν, ότι μπορούσαν να 
κάνουν είναι να φέρουν τον δικό τους καρπό γιατί δεν είχαν γεννηθεί από εκείνη την 
άμπελο. Δεν ξέρουν για την αρχική/πρωτότυπη ζωή και τον αρχικό/πρωτότυπο καρπό. Δεν 
μπορούν να ξέρουν διότι δεν έχουν γεννηθεί από αυτήν. Αλλά αν είχαν γεννηθεί από αυτήν, 
αυτή η ίδια η ζωή που ήταν στο αρχικό/πρωτότυπο κορμό (τον Ιησού) θα είχε έλθει μέσω 
αυτών και θα είχε φανερωθεί μέσω αυτών. Ιωάννης 14:12, « ληθ ς, ληθ ς σ ς λ γω, Ἀ ῶ ἀ ῶ ᾶ έ

στις πιστε ει ε ς μ , τ  ργα τ  πο α κ μνω κα  κε νος θ λει κ μει, κα  μεγαλ τερα ὅ ύ ἰ ἐ έ ὰ ἔ ὰ ὁ ῖ ά ὶ ἐ ῖ έ ά ὶ ή
το των θ λει κ μει, διότι γ  π γω πρ ς τ ν Πατ ρα μου.»ύ έ ά ἐ ὼ ὑ ά ὸ ὸ έ



Οι δογματικές οργανώσεις που κατευθύνονται από τον άνθρωπο δεν μπορούν να 
γεννηθούν/να είναι γεννημένες από τον Θεό· διότι είναι το Πνεύμα, ΟΧΙ Ο ΑΝΘΡΩΠΟΣ, που 
δίνει ζωή.

Πόσο συναρπαστικό είναι να σκεφτόμαστε εκείνους τους επτά λύχνους να τραβάνε ζωή 
και φως από τους πόρους του κυρίως δοχείου επειδή είχαν τα φυτίλια τους βουτηγμένα 
μέσα σε αυτό. Ο κάθε αγγελιαφόρος της κάθε εποχής της εκκλησίας απεικονίζεται εδώ. Η 
ζωή του φλέγεται με το Άγιο Πνεύμα. Το φυτίλι του (ζωή) είναι βυθισμένο μέσα στον Χριστό. 
Μέσω αυτού του φυτιλιού τραβάει την ίδια την ζωή του Χριστού, και δια μέσω αυτής 
προσδίνει φως στην εκκλησία. Τι είδους φως δίνει; Το ίδιο ακριβώς φως που ήταν στον 
πρώτο λύχνο που ήταν αναμμένος. Και διανύοντας τις εποχές ως την σημερινή εποχή του 
αγγελιαφόρου της εσχάτης ημέρας, η ίδια ζωή και το ίδιο φως φανερώνεται δια μέσω μιας 
ζωής που είναι κεκρυμμένη μετά του Χριστού εν τω Θεώ [Κολοσσαείς 3:3].

Όχι μόνο μπορούμε να μιλήσουμε έτσι για τους αγγελιαφόρους, αλλά κάθε αληθινός 
πιστός απεικονίζεται εδώ με δραματικό τρόπο. Όλοι τραβάνε από την ίδια πηγή. Είναι όλοι 
βουτηγμένοι στο ίδιο δοχείο. Είναι νεκροί προς τον εαυτό τους και οι ζωές τους είναι 
κεκρυμμένες μετά του Χριστού εν τω Θεώ [Κολοσσαείς 3:3]. Είναι σφραγισμένοι εντός δια 
του Αγίου Πνεύματος. Εφεσίους 4:30, «Κα  μ  λυπε τε τ  Πνε μα τ  γιον το  Θεο , μ  τ  ὶ ή ῖ ὸ ῦ ὸ Ἃ ῦ ῦ ὲ ὸ

πο ον σφραγ σθητε δι  τ ν μ ραν τ ς πολυτρώσεως.»  Και κανείς δεν μπορεί να ὁ ῖ ἐ ί ὰ ὴ ἡ έ ῆ ἀ
αρπάξει αυτά εκ της χειρός Του [Ιωάννης 10:28]. Οι ζωές τους δεν μπορούν να 
αλλοιωθούν/παραποιηθούν. Η ορατή ζωή φλέγεται και λάμπει, δίνοντας φως και 
φανερώσεις του Αγίου Πνεύματος. Η εσωτερική, αόρατη ζωή είναι κεκρυμμένη εν τω Θεώ 
και θρεμμένη από τον Λόγο του Κυρίου. Ο Σατανάς δεν μπορεί να τους αγγίξει. Ούτε ο 
θάνατος δεν μπορεί να τους αγγίξει, διότι ο θάνατος έχει χάσει το κεντρί του· ο Άδης έχει 
χάσει την νίκη του. Χάρις εις τον Θεό, έχουν αυτή την νίκη δια του Κυρίου Ιησού Χριστού [Α’ 
Κορινθίους 15:57]. Αμήν και αμήν.

ΟΧΙ ΠΙΑ ΙΕΡΕΑΣ

Αποκάλυψη 1:13

«κα  ν μ σ  τ ν πτ  λυχνι ν ε δον να μοιον μ  υ ν νθρώπου, νδεδυμ νον ὶ ἐ έ ῳ ῶ ἑ ὰ ῶ ἶ ἕ ὅ ὲ ἱὸ ἀ ἐ έ
ποδ ρη χιτ να κα  περιεζωσμ νον πλησ ον τ ν μαστ ν ζώνην χρυσ ν.»ή ῶ ὶ έ ί ῶ ῶ ή

Εκεί στέκεται, όμοιος με Υιόν Ανθρώπου. Όπως το κόσμημα ομορφαίνει με την 
τοποθέτηση του δαχτυλιδιού, έτσι και Αυτός δοξάζεται εν τω μέσω των εκκλησιών. Είναι η 
Ημέρα του Κυρίου· διότι ο Ιωάννης Τον βλέπει να στέκεται, όχι ως ιερέας, αλλά ως ο 
ερχόμενος Κριτής. Η χρυσή ζώνη δεν είναι πλέον περιεζωσμένη γύρω από την μέση όπου ο 
ιερέας πρέπει να την φορά καθώς υπηρετεί/διακονεί τον Θεό στα Άγια των Αγίων, αλλά 
είναι τώρα γύρω από τους ώμους, διότι δεν είναι τώρα ο ιερέας αλλά ο ΚΡΙΤΗΣ.

Τώρα γίνεται το Ιωάννης 5:22,

« πειδ  ο δ  κρ νει  Πατ ρ ο δ να, λλ  ε ς τ ν Υ ν δωκε π σαν τ ν κρ σιν.»Ἐ ή ὐ ὲ ί ὁ ή ὐ έ ἀ ᾿ ἰ ὸ ἱὸ ἔ ᾶ ὴ ί

Η υπηρεσία Του έχει παραδοθεί. Η ιερατεία τελείωσε. Οι μέρες της προφητείας έχουν 
τελειώσει. Στέκεται περιεζωσμένος ως ο ΚΡΙΤΗΣ.



Η ΕΦΤΑΠΛΗ ΔΟΞΑ ΤΟΥ ΠΡΟΣΩΠΟΥ ΤΟΥ

Αποκάλυψη 1:14-16,

«  δ  κεφαλ  α το  κα  α  τρ χες σαν λευκα  κα  ς μαλλ ον λευκόν, ς χιών· κα  ο  Ἡ ὲ ή ὐ ῦ ὶ ἱ ί ἦ ὶ ὶ ὡ ί ὡ ὶ ἱ
φθαλμο  α το  ς φλ ξ πυρός, κα  ο  πόδες α το  μοιοι μ  χαλκολ βανον, ς ν ὀ ὶ ὐ ῦ ὡ ὸ ὶ ἱ ὐ ῦ ὅ ὲ ί ὡ ἐ

καμ ν  πεπυρωμ νοι, κα   φων  α το  ς φων  δ των πολλ ν, κα  ε χεν ν τ  δεξι  ί ῳ έ ὶ ἡ ή ὐ ῦ ὡ ή ὑ ά ῶ ὶ ἶ ἐ ῇ ᾷ
α το  χειρ  πτ  στ ρας, κα  κ το  στόματος α το  το  ξ ρχετο ομφα α δ στομος ὑ ῦ ὶ ἑ ὰ ἀ έ ὶ ἐ ῦ ὐ ῦ ῦ ἐ ή ῥ ί ί

ξε α, κα   ψις α το  λαμπεν ς  λιος λ μπει ν τ  δυν μει α το .»ὀ ῖ ὶ ἡ ὄ ὐ ῦ ἔ ὡ ὁ ἥ ά ἐ ῇ ά ὑ ῦ

Πόσο βαθιά συγκινητική και εμψυχωτική ήταν η εμφάνιση του Ιησού στον Ιωάννη, που 
ήταν εξορία για τον σκοπό του Λόγου, και ιδού, ο ζωντανός ΛΟΓΟΣ τώρα στέκεται ενώπιών 
του. Τι διαφωτιστικό όραμα, διότι κάθε περιγραφική/περιγραφόμενη ιδιότητα έχει 
σημασία. Τι αποκάλυψη της δοξασμένης Οντότητάς Του.

1. Α  Τρ χες Λευκα  ς Χιώνἱ ί ὶ ὡ

Ο Ιωάννης πρώτα παρατηρεί και αναφέρει την λευκότητα των μαλλιών Του. Ήταν άσπρα, 
και λαμπερά σαν χιόνι. Αυτό δεν ήταν λόγω της ηλικίας Του. Ω, όχι. Τα λαμπρά άσπρα 
μαλλιά δεν σημαίνουν ηλικία αλλά εμπειρία, ωριμότητα, και σοφία. Ο Αιώνιος δεν γερνάει. 
Τι είναι ο χρόνος για τον Θεό; Ο χρόνος σημαίνει λίγα πράγματα για τον Θεό, αλλά η σοφία 
σημαίνει πολλά. Είναι όπως όταν ο Σολομών ζήτησε από τον Θεό σοφία να κρίνει τον λαό 
του Ισραήλ. Τώρα έρχεται, ο Κριτής όλης της γης. Θα στεφθεί με σοφία. Αυτό σημαίνουν τα 
άσπρα και λαμπυρίζοντα μαλλιά.

Δείτε αυτό στον Δανιήλ 7:9-14,

« θεώρουν ως του ο  θρόνοι τ θησαν κα   Παλαι ς τ ν μερ ν κάθησε, το  Ἐ ἕ ὅ ἱ ἐ έ ὶ ὁ ὸ ῶ ἡ ῶ ἐ ῦ
πο ου τ  νδυμα το λευκ ν ς χι ν κα  α  τρ χες τ ς κεφαλ ς α το  ς μαλλ ον ὁ ί ὸ ἔ ἦ ὸ ὡ ὼ ὶ ἱ ί ῆ ῆ ὐ ῦ ὡ ί

καθαρόν·  θρόνος α το  το ς φλ ξ πυρός, ο  τροχο  α το  ς π ρ καταφλ γον. πυρ ς ὁ ὐ ῦ ἦ ὡ ὸ ἱ ὶ ὐ ῦ ὡ ῦ έ ὸ
ξ ρχετο κα  διεχ ετο π  μπροσθεν α το · χ λιαι χιλιάδες πηρ τουν ε ς α τ ν κα  ἐ ή ὶ έ ἀ ᾿ ἔ ὐ ῦ ί ὑ έ ἰ ὐ ὸ ὶ

μ ριαι μυριάδες παρ σταντο νώπιον α το · τ  κριτ ριον κάθησε κα  τ  βιβλ α ύ ί ἐ ὐ ῦ ὸ ή ἐ ὶ ὰ ί
νε χθησαν. θεώρουν τότε ξ α τ ας τ ς φων ς τ ν μεγάλων λόγων, το ς πο ους τ  ἀ ῴ Ἐ ἐ ἰ ί ῆ ῆ ῶ ὺ ὁ ί ὸ

κ ρας λάλει, θεώρουν ωσο  θανατώθη τ  θηρ ον κα  τ  σ μα α το  πωλ σθη κα  έ ἐ ἐ ἑ ῦ ἐ ὸ ί ὶ ὸ ῶ ὐ ῦ ἀ έ ὶ
δόθη ε ς κα σιν πυρός. Περ  δ  τ ν λοιπ ν θηρ ων,  ξουσ α α τ ν φ ρ θη· πλ ν ἐ ἰ ῦ ὶ ὲ ῶ ῶ ί ἡ ἐ ί ὐ ῶ ἀ ῃ έ ή

παράτασις ζω ς δόθη ε ς α τ  ως καιρο  κα  χρόνου. Ε δον ν ράμασι νυκτ ς κα  δο , ῆ ἐ ἰ ὐ ὰ ἕ ῦ ὶ ἶ ἐ ὀ ὸ ὶ ἰ ύ
ς Υ ς νθρώπου ρχετο μετ  τ ν νεφελ ν το  ο ρανο  κα  φθασεν ως το  Παλαιο  ὡ ἱὸ ἀ ἤ ὰ ῶ ῶ ῦ ὐ ῦ ὶ ἔ ἕ ῦ ῦ

τ ν μερ ν κα  ε σ γαγον α τ ν νώπιον α το . Κα  ε ς α τ ν δόθη  ξουσ α κα   ῶ ἡ ῶ ὶ ἰ ή ὐ ὸ ἐ ὐ ῦ ὶ ἰ ὐ ὸ ἐ ἡ ἐ ί ὶ ἡ
δόξα κα   βασιλε α, δι  ν  λατρε ωσιν α τ ν πάντες ο  λαο , τ  θνη κα  α  γλ σσαι·  ὶ ἡ ί ὰ ὰ ύ ὐ ὸ ἱ ί ὰ ἔ ὶ ἱ ῶ ἡ
ξουσ α α το  ε ναι ξουσ α α ώνιος, τις δ ν θ λει παρ λθει, κα   βασιλε α α το , τις ἐ ί ὐ ῦ ἶ ἐ ί ἰ ἥ ὲ έ έ ὶ ἡ ί ὐ ῦ ἥ

δ ν θ λει φθαρ .»ὲ έ ῆ

Να το. Ο Δανιήλ Τον είδε με αυτά τα άσπρα μαλλιά. Ήταν ο Κριτής που άνοιγε τα βιβλία 
και έκρινα μέσα από αυτά. Ο Δανιήλ Τον είδε να έρχεται μετά των νεφελών. Αυτό ακριβώς 
είδε και ο Ιωάννης. Τον είδαν και οι δύο ακριβώς το ίδιο. Είδαν τον Κριτή με την ζώνη της 
κρίσης Του πάνω στους ώμους Του, να στέκεται αγνός και άγιος, γεμάτος σοφία, έχοντας 
πλήρως τα προσόντα να κρίνει τον κόσμο εν δικαιοσύνη. Αλληλούια.

Ακόμα και ο κόσμος καταλαβαίνει αυτήν την συμβολολογία, διότι τον παλιό/αρχαίο καιρό 
ο δικαστής παρουσιαζότανε και συγκαλούσε δικαστήριο, ντυμένος με άσπρη περούκα και 
μακρύ μανδύα που σήμαινε την πλήρη εξουσία του (μανδύας από την κορυφή ως τα πόδια) 
να διανέμει δικαιοσύνη.



2. Ο  φθαλμο  Α το  ς Φλ ξ Πυρόςἱ Ὀ ὶ ὐ ῦ ὡ ὸ

Σκεφτείτε το. Εκείνα τα μάτια που είχαν κάποτε σκοτεινιάσει με δάκρυα λύπης και οίκτου. 
Εκείνα τα μάτια που δάκρυσαν με συμπόνια στον τάφο του Λαζάρου. Εκείνα τα μάτια που 
δεν είδαν το κακό των φονέων που Τον κρέμασαν στο σταυρό αλλά μέσα σε λύπη φώναξαν, 
«Πατέρα συγχώρησέ τους.» Τώρα εκείνα τα μάτια είναι φλόγα πυρός, τα μάτια του Κριτή 
που θα ανταποδώσει σε αυτούς που Τον απέρριψαν.

Απ’ όλα τα ανθρώπινα συναισθήματα που φανέρωσε περισσότερο όταν εμφανίστηκε ως 
Υιός Ανθρώπου ήταν αυτό, έκλαιγε συχνά. Αλλά πίσω από τον κλαυθμό και την λύπη υπήρχε 
ακόμα ο Θεός.

Τα ίδια εκείνα μάτια είδαν οράματα. Κοίταξαν βαθιά μέσα στις καρδιές των ανθρώπων και 
διάβασαν τις ίδιες τους τις σκέψεις και γνώριζαν τους διαφόρους τρόπους τους. 
Σπινθηροβολώντας μέσα από θνητά μάτια ήταν ο Θεός, ο Οποίος φώναζε σε αυτές που δεν 
Τον γνωρίζανε για αυτό που ήταν,

«… ν δ ν πιστε σητε τι γ  ε μαι, θ λετε ποθ νει ν τα ς μαρτ αις μ ν.»ἐὰ ὲ ύ ὅ ἐ ὼ ἶ έ ἀ ά ἐ ῖ ἁ ί ὑ ῶ

Ιωάννης 8:24.

« ν δ ν κ μνω τ  ργα το  Πατρ ς μου, μ  πιστε ετε ε ς μ · λλ  ν κ μνω (τ  ργα Ἐὰ ὲ ά ὰ ἔ ῦ ὸ ή ύ ἰ ἐ έ ἀ ᾿ ἐὰ ά ὰ ἔ
το  Πατρ ς μου), ν κα  ε ς μ  δ ν πιστε ητε, πιστε σατε ε ς τ  ργα…»ῦ ὸ ἄ ὶ ἰ ἐ ὲ ὲ ύ ύ ἰ ὰ ἔ

Ιωάννης 10:37,38

Όπως ο Ιερεμίας από τα παλιά, Αυτός ήταν ο κλαίων προφήτης, διότι οι άνθρωποι δεν 
δέχτηκαν τον Λόγο του Θεού και παραμέρισαν την αποκάλυψη.

Αυτά τα πύρινα, φλεγόμενα μάτια του Κριτή ακόμα τώρα καταγράφουν τις ζωές όλης της 
σάρκας. Περιτρέχοντας διαμέσου ολόκληρης της γης [Ζαχαρίας 4:10], δεν υπάρχει τίποτα 
που να μην ξέρει. Ξέρει τις επιθυμίες της καρδιάς και τι σκοπεύει ο καθένας να κάνει. Δεν 
υπάρχει τίποτα κρυμμένο που δεν θα αποκαλυφθεί, διότι όλα τα πράγματα είναι γυμνά 
ενώπιών Του, προς τον Οποίον έχουμε να δώσουμε λόγο [Εβραίους 4:13]. Σκεφτείτε το, 
ξέρει ακόμα και τώρα τι σκέφτεστε.

Ναι, εκεί στέκεται ως Κριτής με φλεγόμενα μάτια να διανέμει δικαιοσύνη. Η ημέρα του 
ελέους έχει τελειώσει. Ω, να μετανοούσαν οι άνθρωποι και να αναζητούσαν το πρόσωπό 
Του εν δικαιοσύνη όσο υπάρχει ακόμα καιρός. Ώστε να κάνανε τον κόλπο Του μαξιλάρι τους 
πριν ο κόσμος διαλυθεί στην φωτιά. 

3. Οι Πόδες από Χαλκολίβανο

«Κα  ο  πόδες α το  μοιοι μ  χαλκολ βανον, ς ν καμ ν  πεπυρωμ νοι.» Ο ὶ ἱ ὐ ῦ ὅ ὲ ί ὡ ἐ ί ῳ έ
χαλκολίβανος [κρατέρωμα] είναι γνωστός για την αξιοσημείωτη σκληρότητά του. Δεν 
υπάρχει κάτι που γνωρίζουμε που να μπορούμε να το βάλουμε μαζί του για να το 
σκληρύνουμε. Αλλά αυτός ο χαλκολίβανος που περιγράφει τα πόδια Του είναι ακόμα πιο 
εκπληκτικός στο ότι στάθηκε στην δοκιμασία της πυρωμένης καμίνου, μια δοκιμασία που 
κανείς άλλος δεν έχει περάσει. Και αυτό είναι επακριβώς σωστό. Διότι ο χαλκολίβανος 
σημαίνει Θεία Κρίση: μια κρίση που ο Θεός διέταξε και έκαμε να γίνει/πραγματοποίησε. 

Ιωάννης 3:14-19,



«Κα  καθ ς  Μωϋσ ς ψωσε τ ν φιν ν τ  ρ μ , ο τω πρ πει ν  ψωθ   Υ ς το  ὶ ὼ ὁ ῆ ὕ ὸ ὄ ἐ ῇ ἐ ή ῳ ὕ έ ὰ ὑ ῇ ὁ ἱὸ ῦ
νθρώπου, δι  ν  μ  πολεσθ  π ς  πιστε ων ε ς α τόν, λλ  ν  χ  ζω ν α ώνιον. Διότιἀ ὰ ὰ ή ἀ ῇ ᾶ ὁ ύ ἰ ὐ ἀ ὰ ὰ ἔ ῃ ή ἰ  

τόσον γ πησεν  Θε ς τ ν κόσμον, στε δωκε τ ν Υ ν α το  τ ν μονογεν , δι  ν  μ  ἠ ά ὁ ὸ ὸ ὥ ἔ ὸ ἱὸ ὑ ῦ ὸ ῆ ὰ ὰ ή
πολεσθ  π ς  πιστε ων ε ς α τόν, λλ  ν  χ  ζω ν α ώνιον. πειδ  δ ν π στειλεν  ἀ ῇ ᾶ ὁ ύ ἰ ὐ ἀ ὰ ὰ ἔ ῃ ή ἰ Ἐ ή ὲ ἀ έ ὁ

Θε ς τ ν Υ ν α το  ε ς τ ν κόσμον δι  ν  κρ ν  τ ν κόσμον, λλ  δι  ν  σωθ   κόσμος ὸ ὸ ἱὸ ὑ ῦ ἰ ὸ ὰ ὰ ί ῃ ὸ ἀ ὰ ὰ ὰ ῇ ὁ
δι  α το . στις πιστε ει ε ς α τ ν δ ν κρ νεται, στις μως δ ν πιστε ει ε ναι δη ᾿ ὐ ῦ Ὅ ύ ἰ ὐ ὸ ὲ ί ὅ ὅ ὲ ύ ἶ ἤ
κεκριμ νος, διότι δ ν π στευσεν ε ς τ  νομα το  μονογενο ς Υ ο  το  Θεο . Κα  α τη έ ὲ ἐ ί ἰ ὸ ὄ ῦ ῦ ἱ ῦ ῦ ῦ ὶ ὕ
ε ναι  κρ σις, τι τ  φ ς λθεν ε ς τ ν κόσμον, κα  ο  νθρωποι γ πησαν τ  σκότος ἶ ἡ ί ὅ ὸ ῶ ἦ ἰ ὸ ὶ ἱ ἄ ἠ ά ὸ
μ λλον παρ  τ  φ ς· διότι σαν πονηρ  τ  ργα α τ ν.»ᾶ ὰ ὸ ῶ ἦ ὰ ὰ ἔ ὐ ῶ

Αριθμοί 21:8, 9,

«Κα  ε πε Κ ριος πρ ς τ ν Μωϋσ ν, Κάμε ε ς σεαυτ ν φιν φλογερ ν κα  βάλε α τ ν πὶ ἶ ύ ὸ ὸ ῆ ἰ ὸ ὄ ὸ ὶ ὐ ὸ ἐ ὶ  
ξ λου· κα  π ς στις δαγκασθ  κα  μβλ ψ  ε ς α τόν, θ λει ζ σει. Κα  καμεν  Μωϋσ ς ύ ὶ ᾶ ὅ ῇ ὶ ἐ έ ῃ ἰ ὐ έ ή ὶ ἔ ὁ ῆ

φιν χαλκο ν κα  βαλεν α τ ν π  ξ λου· κα  ν φις δάγκανε τινά, μβλ πων ο τος ε ς ὄ ῦ ὶ ἔ ὐ ὸ ἐ ὶ ύ ὶ ἐὰ ὄ ἐ ἐ έ ὗ ἰ
τ ν φιν τ ν χαλκο ν, ζη.»ὸ ὄ ὸ ῦ ἔ

Ο Ισραήλ είχε αμαρτήσει. Η αμαρτία έπρεπε να κριθεί. Έτσι ο Θεός διέταξε τον Μωυσή να 
βάλει ένα χάλκινο φίδι σε ένα ξύλο, και όποιος κοίταζε θα σωνότανε από την τιμωρία της 
αμαρτίας του.

Το χάλκινο φίδι επί του ξύλου συμβόλιζε την αμαρτία από τον παράδεισο της Εδέμ, όπου 
το φίδι εξαπάτησε την Εύα, κάνοντάς την να αμαρτήσει. Ο χαλκος [χαλκολίβανος] 
αναφέρεται στην κρίση, όπως φαίνεται στο χάλκινο θυσιαστήριο όπου η τιμωρία για την 
αμαρτία αντιμετωπίζεται με την θυσία πάνω στο θυσιαστήριο. Όταν ο Θεός έκρινε τον λαό 
Ισραήλ για τις αμαρτίες του την εποχή του Ηλία, κατακράτησε την βροχή και οι πύρινοι 
ουρανοί γίνανε ως χαλκός [Δευτερονόμιο 28:23]. Τώρα σε αυτήν την απεικόνιση βλέπουμε 
ότι το φίδι επί του ξύλου αντιπροσωπεύει αμαρτία που έχει ήδη κριθεί, διότι είναι 
φτιαγμένο από χαλκό, που δείχνει ότι είχε ήδη επέλθει Θεία κρίση πάνω στην αμαρτία. Τότε 
οποιοσδήποτε κοιτούσε το φίδι επί του ξύλου, δεχόμενος την σημασία του, θεραπευότανε, 
διότι αυτό ήταν το έργο ή η σωτηρία του Κυρίου.

Το φίδι επί του ξύλου είναι ένας τύπος του τι ήρθε ο Ιησούς να πετύχει πάνω στη γη. Έγινε 
σάρκα για πάρει πάνω Του τις κρίσεις του Θεού για την αμαρτία. Τα θεμέλια του 
θυσιαστηρίου των θυσιών ήταν συμπαγής χαλκός, όντας τύπος του Αρνίου του εσφαγμένου 
από καταβολής κόσμου [Αποκάλυψη 13:8]. Η κρίση είχε ήδη πέσει επάνω Του πριν ακόμα 
υπάρξουν αμαρτωλοί. Η σωτηρία όντας πλήρως από τον Κύριο [Ιωνάς 2:9], πάτησε τον ληνό 
τού οίνου τού θυμού και της οργής τού Θεού μόνος [Αποκάλυψη 19:15]. Τα ιμάτιά Του 
βαφτήκαν κόκκινα με το ίδιο Του το αίμα [Αποκάλυψη 19:13]. Η κάμινος του πυρός της 
δίκαιης κρίσης και της οργής του Θεού ήταν η μερίδα Του. Υπέφερε, ο δίκαιος για τους 
αδίκους. « ξιος ε σαι, Ω μνέ τού Θεού, διότι γόρασας μ ς δι  το  α ματός Ἄ ἶ Ἀ ἠ ἡ ᾶ ὰ ῦ ἵ
Σου.»[Αποκάλυψη 5:9] «Α τ ς τραυματ σθη δι  τ ς παραβάσεις μ ν, ταλαιπωρ θη δι  ὐ ὸ ἐ ί ὰ ὰ ἡ ῶ ἐ ή ὰ
τ ς νομ ας μ ν·  τιμωρ α, τις φερε τ ν ε ρ νην μ ν, το π  α τόν· κα  δι  τ ν ὰ ἀ ί ἡ ῶ ἡ ί ἥ ἔ ὴ ἰ ή ἡ ῶ ἦ ἐ ᾿ ὐ ὶ ὰ ῶ
πληγ ν α το  με ς άθημεν. ῶ ὐ ῦ ἡ ῖ ἰ [Ησαΐας 53:5]» Ο Κύριος έθεσε επ’ Αυτόν την ανομία όλων 
μας. Υπέφερε όπως δεν είχε υποφέρει ποτέ κανένας άνθρωπος. Ακόμα πριν τον σταυρό είχε 
χύσει μεγάλες σταγόνες ιδρώτα σαν αίμα από το σώμα Του καθώς από την έντονη οδύνη 
του επερχόμενου μαρτυρίου το ίδιο του το αίμα διαχωρίστηκε από τις φλέβες Του.

Λουκάς 22:44,



«Κα  λθ ν ε ς γων αν, προση χετο θερμότερον, γεινε δ   δρ ς α το  ς θρόμβοι ὶ ἐ ὼ ἰ ἀ ί ύ ἔ ὲ ὁ ἱ ὼ ὐ ῦ ὡ
α ματος καταβα νοντες ε ς τ ν γ ν.»ἵ ί ἰ ὴ ῆ

Αλλά μια μέρα αυτά αυτοί οι πόδες χαλκολιβάνου θα σταθούν πάνω στη γη. Και ο Κριτής 
όλης της γης θα είναι, και με ευθύτητα και τελειότητα θα κρίνει την ανθρωπότητα. Και δεν 
θα υπάρχει καμία αποφυγή αυτής της κρίσης. Καμία τροπή αυτής της δικαιοσύνης. Δεν θα 
υπάρχει καμία άμβλυνση αυτής. Ο άδικος θα είναι άδικος ακόμα· ο μολυσμένος θα είναι 
μολυσμένος ακόμα [Αποκάλυψη 22:11]. Ο Αμετάβλητος/Απαράλλαχτος δεν θα αλλάξει τότε, 
διότι Αυτός ποτέ δεν άλλαξε και ποτέ δεν πρόκειται να αλλάξει. Εκείνοι οι πόδες 
χαλκολιβάνου θα συντρίψουν τον εχθρό. Θα καταστρέψουν τον αντίχριστο, το θηρίο και την 
εικόνα και όλα όσα είναι ακάθαρτα μπρος στα μάτια Του. Θα καταστρέψει τα συστήματα 
εκκλησιών που έχουν πάρει το Όνομά Του μόνο για να διαφθείρουν την μεγαλοπρέπεια 
αυτού του Ονόματος και θα τα συντρίψει μαζί με τον αντίχριστο. Όλοι οι πονηροί, οι άθεοι, 
οι αγνωστικιστές, οι μοντερνιστές, οι φιλελεύθεροι, όλοι θα είναι εκεί. Ο θάνατος, ο άδης, 
και ο τάφος θα είναι εκεί. Ναι θα είναι. Διότι όταν έρθει, θα ανοιχτούν τα βιβλία 
[Αποκάλυψη 20:12]. Τότε είναι που ακόμα και η χλιαρή εκκλησία [Αποκάλυψη 3:15-22] και 
οι πέντε μωρές παρθένες [Ματθαίος 25:1-13] θα εμφανιστούν. Θα χωρίσει τους αμνούς 
από τα ερίφια [Ματθαίος 25:32]. Όταν έρθει θα αναλάβει το βασίλειο, διότι είναι δικό Του, 
και με Αυτόν θα είναι μυριάδες μυριάδων, η Νύφη Του, που ήρθε να τον υπηρετήσει 
[Δανιήλ 7:10, Αποκάλυψη 5:11]. Δόξα! Ω, είναι τώρα ή ποτέ. Μετανοήστε πριν να είναι πολύ 
αργά. Εξεγερθείτε από μέσα από τους νεκρούς και αναζητήστε τον Θεό να πληρωθείτε με το 
Πνεύμα Του ειδάλλως θα χάσετε την αιώνια ζωή. Κάντε το τώρα πριν να είναι αργά.

4.  Φων  Α το  ς Φων  δ των Πολλ νἩ ή ὐ ῦ ὡ ή Ὑ ά ῶ

Τώρα τι αντιπροσωπεύουν τα νερά; Ακούστε το στην Αποκάλυψη 17:15. «…τ  δατα, τ  ὰ ὕ ὰ
πο α ε δες, ... ε ναι λαο  κα  χλοι κα  θνη κα  γλ σσαι.» Η φωνή Του ήταν ως φωνή από ὁ ῖ ἶ ἶ ὶ ὶ ὄ ὶ ἔ ὶ ῶ

πλήθη που μιλάνε. Τι είναι αυτό; Είναι η κρίση. Διότι αυτές είναι οι φωνές των πληθών των 
μαρτύρων, που δια του Αγίου Πνεύματος δια μέσω των αιώνων έχουν μαρτυρήσει στο 
Χριστό και έχουν κηρύξει το Ευαγγέλιό Του. Θα είναι η φωνή κάθε ανθρώπου που υψώνεται 
στην κρίση ενάντια του αμαρτωλού που δεν εξέλαβε την προειδοποίηση. Οι φωνές των 
εφτά αγγελιαφόρων θα ακουστούν δυνατές και καθαρές. Εκείνοι οι πιστοί κήρυκες που 
κήρυξαν την σωτήρια δύναμη του Ιησού, που κήρυξαν βάπτισμα εν ύδατι στο Όνομα του 
Ιησού, που στάθηκαν με τον Λόγο περισσότερο απ’ ότι στάθηκαν με τις ίδιες τους τις ζωές· 
όλοι τους ήταν η φωνή του Ιησού Χριστού δια του Αγίου Πνεύματος δια μέσω των αιώνων.

Ιωάννης 17:20

«Κα  δ ν παρακαλ  μόνον περ  το των, λλ  κα  περ  τ ν πιστευσόντων ε ς μ  δι  το  ὶ ὲ ῶ ὶ ύ ἀ ὰ ὶ ὶ ῶ ἰ ἐ ὲ ὰ ῦ
λόγου α τ ν.»ὐ ῶ

Έχετε ποτέ σκεφτεί πόσο φοβερό είναι για έναν άνθρωπο να παρασύρεται αβοήθητος 
προς ένα καταρράκτη; Σκεφτείτε τώρα αυτή την βοή καθώς πλησιάζει την βέβαιη και 
σίγουρη καταδίκη του. Και ακριβώς έτσι έρχεται η μέρα της κρίσης όταν η βοή του πλήθους 
των φωνών σε καταδικάζει για το ότι δεν έδωσες προσοχή πριν να είναι πολύ αργά. Δώσε 
προσοχή αυτήν ακριβώς την ώρα. Διότι αυτή την στιγμή οι σκέψεις σου καταγράφονται 
στον ουρανό. Εκεί οι σκέψεις σου θα μιλήσουν πιο δυνατά από τα λόγια σου. Όπως ο 
Φαρισαίος που διεκδικούσε τόσα πολλά με το στόμα, αλλά μην ακούγοντας τον Κύριο, η 
καρδιά του έγινε διεφθαρμένη και πονηρή μέχρι που ήταν πολύ αργά, ακόμα τώρα θα 
μπορούσε να ήταν το τελευταίο κάλεσμα να ακούσετε τον Λόγο και να τον δεχτείτε εις ζωή 



αιώνιο. Θα είναι πολύ αργά όταν θα πλησιάζετε την βοή των πολλών φωνών της κρίσης και 
της καταδίκης.

Αλλά έχετε παρατηρήσει ποτέ πόσο γλυκός και αναπαυτικός μπορεί να είναι ο ήχος του 
νερού; Μου αρέσει να ψαρεύω, και μου αρέσει να βρίσκω ένα σημείο όπου το νερό 
ψιθυρίζει στα κυματάκια. Μπορώ να ξαπλώσω πίσω και να το ακούω να μιλάει ειρήνη και 
χαρά και ικανοποίηση στην καρδιά μου. Πόσο χαρούμενος είμαι να έχω άγκυρα στο λιμάνι 
της ανάπαυσης όπου η φωνή του Κυρίου μιλάει ειρήνη, όπως ο Λόγος των νερών του 
διαχωρισμού [Αριθμοί 19:9] έχει αναγγείλει. Πόσο ευγνώμονες θα έπρεπε να είμαστε που 
ακούμε την φωνή Του, της αγάπης και της φροντίδας και της καθοδήγησης και της 
προστασίας. Και κάποια μέρα θα ακούσουμε την ίδια γλυκιά φωνή να μιλάει, όχι σε κρίση, 
αλλά σε καλωσόρισμα σε μας των οποίων οι αμαρτίες έχουν αφεθεί δια μέσω του αίματός 
Του, των οποίων οι ζωές είναι πληρωμένες με Πνεύμα, και των οποίων ο περίπατος ήταν 
μέσα στον Λόγο. Τι θα μπορούσε να ήταν πιο πολύτιμο από το να ακούσουμε τα πλήθη των 
φωνών που μας καλωσορίζουν και να περιβαλλόμαστε από εκείνα τα πλήθη που έχουν 
πιστέψει εις ζωή αιώνιο; Ω, δεν υπάρχει τίποτα σαν αυτό. Προσεύχομαι ότι θα ακούσετε την 
φωνή Του και δεν θα σκληρύνετε την καρδιά σας, αλλά θα Τον δεχτείτε ως τον Βασιλιά σας.

Ω, αν μπορούσατε μόνο να το δείτε. Ήταν τα νερά που καταστρέψανε τον κόσμο, αλλά 
ήταν τα ίδια νερά που έσωσαν τον Νώε και έσωσαν και ολόκληρη την γη για τον Νώε. 
Ακούστε την φωνή Του, την φωνή των δούλων Του, καθώς καλεί σε μετάνοια και ζωή.

5. Ε χεν ν τ  Δεξι  Α το  Χειρ  πτ  στ ραςἶ ἐ ῇ ᾷ ὑ ῦ ὶ Ἑ ὰ Ἀ έ

«Καί ε χεν ν τ  δεξι  α το  χειρ  πτ  στ ρας.» Τώρα φυσικά ξέρουμε ήδη από το ἶ ἐ ῇ ᾷ ὑ ῦ ὶ ἑ ὰ ἀ έ
εδάφιο είκοσι τι είναι αυτοί οι επτά αστέρες στην πραγματικότητα.

«Τ  μυστ ριον τ ν πτ  στ ρων ε ναι ο  γγελοι (αγγελιαφόροι) τ ν πτ  κκλησι ν.»ὸ ή ῶ ἑ ὰ ἀ έ ἶ ἱ ἄ ῶ ἑ ὰ ἐ ῶ

Τώρα δεν θα μπορούσαμε σε καμία περίπτωση να κάνουμε λάθος εδώ, καθώς Αυτός το 
ερμήνευσε για εμάς. Αυτοί οι επτά αστέρες είναι αγγελιαφόροι στις εφτά διαδοχικές εποχές 
τις εκκλησίας. Δεν καλούνται κατ’ όνομα. Απλά παρατίθενται ως επτά, ένας για κάθε εποχή. 
Από την Εποχή της Εφέσου μέχρι αυτήν εδώ την Εποχή της Λαοδικείας κάθε αγγελιαφόρος 
έφερνε το μήνυμα αλήθειας στον λαό, που ποτέ δεν αποτύγχανε να το φυλάει ως τον Λόγο 
του Θεού για εκείνη την συγκεκριμένη εποχή της εκκλησίας. Ο κάθε ένας κρατιόταν επάνω 
του. Ήταν σταθεροί στην αφοσίωσή τους στο αρχικό φως. Καθώς κάθε εποχή αποτραβιόταν 
από τον Θεό, ο πιστός Του αγγελιαφόρος επανέφερε εκείνη την εποχή πίσω στον Λόγο. Η 
δύναμή τους ήταν από τον Κύριο ειδάλλως ποτέ δεν θα ανακόπτανε το ρεύμα. Ήταν 
ασφαλείς στην φροντίδα Του, διότι τίποτα δεν μπορούσε να τους αρπάξει από το χέρι Του 
[Ιωάννης 10:28-29], και ούτε μπορούσε τίποτα να τους χωρίσει από την αγάπη του Θεού, 
έστω ασθένεια, κίνδυνος, γυμνότητα, λιμός, μάχαιρα, ζωή ή θάνατος [Ρωμαίους 8:35]. Ήταν 
αληθώς αφημένοι/δοσμένοι σε Αυτόν και φυλάσσονταν δια της παντοδυναμίας Του. Δεν 
νοιαζόντουσαν για τον διωγμό που ερχόταν κατά πάνω τους. Ο πόνος και ο χλευασμός δεν 
ήταν παρά μόνο αιτία για να δοθεί δόξα στο Θεό που αξιώθηκαν να υποφέρουν για Αυτόν. 
Και σε ευχαριστία για την σωτηρία Του φλεγόντουσαν/καιγόντουσαν με το φως της ζωής 
Του και αντανακλούσαν την αγάπη Του, την υπομονή Του, την πραότητα Του, την εγκράτεια 
Του, την χρηστότητα Του, την πιστότητα Του. Και ο Θεός τους στήριζε με θαυμάσια, σημεία 
και θαύματα. Κατηγορηθήκανε ότι ήταν φανατικοί και αγιοκυλιστές. Αποκηρυχθήκανε από 
τις οργανώσεις και γίνανε περίγελως, αλλά μείνανε αληθής στον Λόγο.



Τώρα δεν είναι δύσκολο να σταθείς και να μείνεις αληθής σε ένα σύμβολο πίστης. Είναι 
εύκολο, διότι ο διάβολος είναι πίσω από όλα αυτά. Αλλά είναι κάτι άλλο να είσαι αληθής 
στον Λόγο του Θεού και να πας πίσω σε αυτό που ο Λόγος παρήγαγε αρχικά μετά την 
Πεντηκοστή.

Όχι πριν πολύ καιρό κάποιος μου είπε ότι η Ρωμαιοκαθολική εκκλησία έπρεπε να είναι η 
αληθινή εκκλησία καθώς ήταν αληθής σε αυτό που πίστευε όλα τα χρόνια, και συνέχισε να 
μεγαλώνει και να μην αλλάζει. Αυτό δεν είναι καθόλου έτσι. Κάθε εκκλησία με την 
κυβέρνηση πίσω της, και με το δικό της σύμβολο πίστης που δεν είναι καθόλου ο Λόγος, και 
χωρίς φανερωμένη διακονία που να κάνει τον διάβολο να ξεσηκωθεί, μπορεί σίγουρα να 
συνεχίζει. Αυτό δεν ήταν κριτήριο. Αλλά όταν σκέφτεσαι εκείνο την μικρή ομάδα που τα 
μέλη της πριονίστηκαν, πεταχτήκαν στα λιοντάρια, διωχθήκανε και σερνόντουσαν από 
στύλο σε κολώνα και παρ’ όλα αυτά μείνανε αληθής στον Λόγο – τώρα σίγουρα αυτό 
έπρεπε είναι ο Θεός. Πως επέζησαν την μάχη της πίστης τους και συνεχίσανε: ΑΥΤΟ είναι το 
θαύμα.

Και αυτή η παρηγοριά δεν είναι μόνο για τους αγγελιαφόρους των επτά εποχών των 
εκκλησιών. Κάθε αληθινός πιστός είναι στο χέρι του Θεού και μπορεί να τραβάει από την 
αγάπη Του και την δύναμή Του, και να λαμβάνει την πλήρη ευεργεσία όλου αυτού που είναι 
ο Θεός στον πιστό. Αυτό που δίνει ο Θεός στον αγγελιαφόρο, και πως ευλογεί και 
χρησιμοποιεί τον αγγελιαφόρο, είναι παράδειγμα προς όλους τους πιστούς της αγαθοσύνης 
Του και της φροντίδας Του σε ΟΛΑ τα μέλη του σώματός Του. Αμήν.

6. ομφα α Δ στομοςῬ ί ί

«Κα  κ το  στόματος α το  το  ξ ρχετο ομφα α δ στομος ξε α.»ὶ ἐ ῦ ὐ ῦ ῦ ἐ ή ῥ ί ί ὀ ῖ

Στους Εβραίους 4:12,

«Διότι  λόγος το  Θεο  ε ναι ζ ν κα  νεργ ς κα  κοπτερώτερος π ρ π σαν δ στομον ὁ ῦ ῦ ἶ ῶ ὶ ἐ ὸ ὶ ὑ ὲ ᾶ ί
μ χαιραν κα  δι ρχεται μ χρι διαιρ σεως ψυχ ς τε κα  πνε ματος, ρμ ν τε κα  μυελ ν, ά ὶ έ έ έ ῆ ὶ ύ ἁ ῶ ὶ ῶ
κα  διερευν  το ς διαλογισμο ς κα  τ ς ννο ας τ ς καρδ ας.»ὶ ᾷ ὺ ὺ ὶ ὰ ἐ ί ῆ ί

Από το στόμα του εξήρχετο η οξεία δίστομος ρομφαία που είναι ο ΛΟΓΟΣ ΤΟΥ ΘΕΟΥ.

Αποκάλυψη 19:11-16,

«Κα  ε δον τ ν ο ραν ν νεωγμ νον, κα  δο  ππος λευκός, κα   καθ μενος π  α τ ν ὶ ἶ ὸ ὐ ὸ ἀ έ ὶ ἰ ὺ ἵ ὶ ὁ ή ἐ ᾿ ὐ ὸ
καλε το Πιστ ς κα  ληθινός, κα  κρ νει κα  πολεμε  ν δικαιοσ ν . Ο  δ  φθαλμο  α τοἐ ῖ ὸ ὶ Ἀ ὶ ί ὶ ῖ ἐ ύ ῃ ἱ ὲ ὀ ὶ ὐ ῦ  
σαν ς φλ ξ πυρός, κα  π  τ ς κεφαλ ς α το  διαδ ματα πολλ , κα  ε χεν νομα ἦ ὡ ὸ ὶ ἐ ὶ ῆ ῆ ὐ ῦ ή ά ὶ ἶ ὄ

γεγραμμ νον, τ  πο ον ο δε ς γνωρ ζει ε μ  α τός, κα  το νδεδυμ νος μ τιον έ ὸ ὁ ῖ ὐ ὶ ί ἰ ή ὐ ὶ ἦ ἐ έ ἱ ά
βεβαμμ νον μ  α μα, κα  καλε ται τ  νομα α το ·  Λόγος το  Θεο . Κα  τ  στρατε ματα έ ὲ ἷ ὶ ῖ ὸ ὄ ὐ ῦ ὁ ῦ ῦ ὶ ὰ ύ
τ  ν τ  ο ραν  κολο θουν α τ ν φ  ππων λευκ ν, νδεδυμ νοι β σσινον λευκ ν κα  ὰ ἐ ῷ ὐ ῷ ἠ ύ ὐ ὸ ἐ ᾿ ἵ ῶ ἐ έ ύ ὸ ὶ
καθαρόν. Κα  κ το  στόματος α το  ξ ρχεται ομφα α κοπτερ , δι  ν  κτυπ  μ  α τ ν ὶ ἐ ῦ ὐ ῦ ἐ έ ῥ ί ά ὰ ὰ ᾷ ὲ ὐ ή
τ  θνη· κα  α τ ς θ λει ποιμ νει α το ς ν βδ  σιδηρ · κα  α τ ς πατε  τ ν λην ν το  ὰ ἔ ὶ ὐ ὸ έ ά ὐ ὺ ἐ ῥά ῳ ᾷ ὶ ὐ ὸ ῖ ὸ ὸ ῦ
ο νου το  θυμο  κα  τ ς ργ ς το  Θεο  το  παντοκρ τορος·κα  π  τ  μ τιον κα  π  τ ν ἴ ῦ ῦ ὶ ῆ ὀ ῆ ῦ ῦ ῦ ά ὶ ἐ ὶ ὸ ἱ ά ὶ ἐ ὶ ὸ
μηρ ν α το  χει γεγραμμ νον τ  νομα, ΒΑΣΙΛΕΥΣ ΒΑΣΙΛΕΩΝ ΚΑΙ ΚΥΡΙΟΣ ΚΥΡΙΩΝ.»ὸ ὑ ῦ ἔ έ ὸ ὄ

Ιωάννης 1:48,

«Λ γει πρ ς α τ ν  Ναθανα λ· Πόθεν μ  γινώσκεις; πεκρ θη  ησο ς κα  ε πε πρ ς έ ὸ ὐ ὸ ὁ ή ὲ Ἀ ί ὁ Ἰ ῦ ὶ ἶ ὸ
α τόν· Πρ ν  Φ λιππος σ  φων ξ , ντα ποκ τω τ ς συκ ς, ε δόν σε.»ὐ ὶ ὁ ί ὲ ά ῃ ὄ ὑ ά ῆ ῆ ἶ



Να το. Όταν έρθει, εκείνος ο Λόγος θα έρθει εναντίον όλων των εθνών και όλων των 
ανθρώπων. Και κανένας δεν θα είναι ικανός να σταθεί εναντίον του. Θα φανερώσει ότι ήταν 
μέσα σε κάθε καρδιά όπως έκανε με τον Ναθαναήλ. Ο Λόγος του Θεού θα δείξει ποιος 
έκανε το θέλημα του Θεού και ποιος όχι. Θα κάνει γνωστά τα κρυφά έργα του κάθε 
ανθρώπου και γιατί τα έκανε. Θα διαχωρίσει.

Αυτό είναι που λέει στους Ρωμαίους 2:3,

«Κα  νομ ζεις το το,  νθρωπε, σ   κρ νων το ς πρ ττοντας τ  τοια τα κα  πρ ττων ὶ ί ῦ ὦ ἄ ὺ ὁ ί ὺ ά ὰ ῦ ὶ ά
α τ , τι θ λεις κφ γει τ ν κρ σιν το  Θεο ;»ὐ ά ὅ έ ἐ ύ ὴ ί ῦ ῦ

Μετά προχωρεί να πει πως ο Θεός θα κρίνει τους ανθρώπους. Εδώ είναι στα εδάφια 5 ως 
17. Η σκληρή αμετανόητη καρδιά θα κριθεί. Τα έργα θα κριθούν. Τα κίνητρα θα κριθούν. 
Δεν θα υπάρχει προσωποληψία ενώπιων του Κυρίου· αλλά όλοι θα κριθούν δια εκείνου του 
Λόγου, κανείς δεν ξεφεύγει. Αυτοί που ακούσανε και δεν υπακούσανε θα κριθούν κατά 
αυτό που ακούσανε. Εκείνοι που επαναπαύτηκαν σε αυτό λέγοντας ότι το πιστεύουνε, αλλά 
δεν το ζήσανε, θα κριθούν. Κάθε μυστικό θα βγει έξω στα φανερά και θα φωναχτεί από τα 
δώματα [Λουκάς 12:3]. Ω, πραγματικά θα καταλάβουμε ιστορία τότε. Δεν θα παραμείνει 
ούτε ένα μυστήριο μέσα από όλους τους αιώνες.

Αλλά ξέρετε ότι Αυτός αποκαλύπτει τα μυστικά της καρδιάς των αντρών και των γυναικών 
σε αυτή την εποχή που ζούμε; Ποιος άλλος θα μπορούσε να αποκαλύψει τα μυστικά της 
καρδιάς εκτός από τον Ίδιο τον Λόγο;

Εβραίους 4:12,

«Διότι  λόγος το  Θεο  ε ναι ζ ν κα  νεργ ς κα  κοπτερώτερος π ρ π σαν δ στομον ὁ ῦ ῦ ἶ ῶ ὶ ἐ ὸ ὶ ὑ ὲ ᾶ ί
μ χαιραν κα  δι ρχεται μ χρι διαιρ σεως ψυχ ς τε κα  πνε ματος, ρμ ν τε κα  μυελ ν, καά ὶ έ έ έ ῆ ὶ ύ ἁ ῶ ὶ ῶ ὶ  
διερευν  το ς διαλογισμο ς κα  τ ς ννο ας τ ς καρδ ας.»ᾷ ὺ ὺ ὶ ὰ ἐ ί ῆ ί

Είναι ο Λόγος. Εκτελεί εκεί όπου Αυτός έχει σταλεί, διότι Αυτός (ο Λόγος) είναι γεμάτος 
δύναμη. Είναι το ίδιο Πνεύμα που ήταν στον Ιησού (ο Λόγος) που είναι παρόν ξανά στην 
εκκλησία σε αυτή την τελευταία εποχή ως τελευταίο σημείο προσπαθώντας να κατευθύνει 
τους ανθρώπους εκτός κρίσης, διότι αυτοί που Τον απορρίπτουν (τον Λόγο) είναι τώρα 
έτοιμοι να έρθουν σε κρίση, ανασταυρώνοντάς Τον.

Εβραίους 6:6,

«Κα  πειτα παραπεσόντες, δ νατον ν  νακαινισθ σι π λιν ε ς μετ νοιαν, ὶ ἔ ἀ ύ ὰ ἀ ῶ ά ἰ ά
νασταυρο ντες ε ς αυτο ς τ ν Υ ν το  Θεο  κα  καταισχ νοντες.»ἀ ῦ ἰ ἑ ὺ ὸ ἱὸ ῦ ῦ ὶ ύ

Τώρα ο Παύλος είπε ότι ο Λόγος ήρθε με δύναμη όπως και με φωνή. Ο Λόγος που 
κηρύττονταν στην πραγματικότητα επιδείκνυε τον εαυτό του. Σαν μια φλαιγόμενη, κοφτερή 
ρομφαία πήγαινε στις συνειδήσεις των ανθρώπων, και σαν λαβή χειρούργου έκοβε τις 
αρρώστιες και απελευθέρωνε τους αιχμαλώτους. Όπου πήγαιναν εκείνοι οι πρώιμοι πιστοί, 
«βγήκαν έξω κηρύττοντας παντού το Ευαγγέλιο (τον Λόγο) και βεβαίωνε τον Λόγο με τα 
θαύματα που επακολουθούσαν [Μάρκος 16:20].» Οι άρρωστοι θεραπευόντουσαν, 
δαιμόνια εκβάλλονταν, και μιλάγανε σε νέες γλώσσες. Αυτό ήταν ο Λόγος εν δράσει. Εκείνος 
ο Λόγος ποτέ δεν αποτύγχανε στα στόματα Χριστιανών που πιστεύαν. Και σε αυτή την 
τελευταία εποχή είναι εδώ δυνατότερος και μεγαλύτερος από ποτέ μέσα στην αληθινή 
νύφη του Λόγου. Ω μικρό ποίμνιο, εσύ μικρή μειονότητα, κρατήσου στον Λόγο, γέμισε το 
στόμα σου και την καρδιά σου με αυτόν, και κάποια μέρα ο Θεός θα σου δώσει το βασίλειο.



7.  ψις Α το  ς  λιοςἩὌ ὐ ῦ ὡ ὁἫ

«Κα   ψις α το  λαμπεν ς  λιος λ μπει ν τ  δυν μει α το .»ὶ ἡ ὄ ὐ ῦ ἔ ὡ ὁ ἥ ά ἐ ῇ ά ὑ ῦ

Ματθαίος 17:1-13,

«Κα  μεθ  μ ρας ξ παραλαμβ νει ησο ς τ ν Π τρον κα  κωβον κα  ω ννην τ ν ὶ ᾿ ἡ έ ἕ ά Ἰ ῦ ὸ έ ὶ Ἰά ὶ Ἰ ά ὸ
δελφ ν α το  κα  ναβιβ ζει α το ς ε ς ρος ψηλ ν κατ  δ αν· μετεμορφώθη ἀ ὸ ὐ ῦ ὶ ἀ ά ὐ ὺ ἰ ὄ ὑ ὸ ᾿ ἰ ί
μπροσθεν α τ ν, κα  λαμψε τ  πρόσωπον α το  ς  λιος, τ  δ  μ τια α το  γειναν ἔ ὐ ῶ ὶ ἔ ὸ ὐ ῦ ὡ ὁ ἥ ὰ ὲ ἱ ά ὐ ῦ ἔ

λευκ  ς τ  φ ς. Κα  δο , φ νησαν ε ς α το ς Μωϋσ ς κα  λ ας συλλαλο ντες μετ  ὰ ὡ ὸ ῶ ὶ ἰ ύ ἐ ά ἰ ὐ ὺ ῆ ὶ Ἠ ί ῦ ᾿
α το . ποκριθε ς δ   Π τρος ε πε πρ ς τ ν ησο ν· Κ ριε, καλ ν ε ναι ν  μεθα δώ· ὐ ῦ Ἀ ὶ ὲ ὁ έ ἶ ὸ ὸ Ἰ ῦ ύ ὸ ἶ ὰ ἤ ἐ

ν θ λ ς, ς κ μωμεν δ  τρε ς σκην ς, δι  σ  μ αν κα  δι  τ ν Μωϋσ ν μ αν κα  μ αν ἐὰ έ ῃ ἄ ά ἐ ὼ ῖ ά ὰ ὲ ί ὶ ὰ ὸ ῆ ί ὶ ί
δι  τ ν λ αν. ν  α τ ς λ λει τι, δο , νεφ λη φωτειν  πεσκ ασεν α το ς, κα  δο , ὰ ὸ Ἠ ί Ἐ ῷ ὐ ὸ ἐ ά ἔ ἰ ύ έ ή ἐ ί ὐ ύ ὶ ἰ ύ
φων  κ τ ς νεφ λης λ γουσα· Ο τος ε ναι  Υ ς μου  γαπητός, ε ς τ ν πο ον ή ἐ ῆ έ έ ὗ ἶ ὁ ἱὸ ὁ ἀ ἰ ὸ ὁ ῖ
ε ηρεστ θην· α το  κο ετε. Κα  κο σαντες ο  μαθητα  πεσον κατ  πρόσωπον α τ ν ὐ ή ὐ ῦ ἀ ύ ὶ ἀ ύ ἱ ὶ ἔ ὰ ὑ ῶ
κα  φοβ θησαν σφόδρα. Κα  προσελθ ν  ησο ς π ασεν α το ς κα  ε πεν· γ ρθητε ὶ ἐ ή ὶ ὼ ὁ Ἰ ῦ ἐ ί ὐ ὺ ὶ ἶ Ἐ έ
κα  μ  φοβε σθε. ψώσαντες δ  το ς φθαλμο ς α τ ν, δ ν ε δον ο δ να ε μ  τ ν ὶ ή ῖ Ὑ ὲ ὺ ὀ ὺ ὑ ῶ ὲ ἶ ὐ έ ἰ ή ὸ

ησο ν μόνον. Κα  ν  κατ βαινον π  το  ρους, παρ γγειλεν ε ς α το ς  ησο ς, Ἰ ῦ ὶ ἐ ῷ έ ἀ ὸ ῦ ὄ ή ἰ ὐ ὺ ὁ Ἰ ῦ
λ γων· Μ  ε πητε πρ ς μηδ να τ  ραμα, ωσο   Υ ς το  νθρώπου ναστηθ  κ έ ή ἴ ὸ έ ὸ ὄ ἑ ῦ ὁ ἱὸ ῦ ἀ ἀ ῇ ἐ
νεκρ ν. ρώτησαν α τ ν ο  μαθητα  α το , λ γοντες· Δι  τ  λοιπ ν λ γουσιν ο  ῶ ἠ ὐ ὸ ἱ ὶ ὐ ῦ έ ὰ ί ὸ έ ἱ
γραμματε ς τι πρ πει ν  λθ   λ ας πρ τον;  δ  ησο ς ποκριθε ς ε πε πρ ς ῖ ὅ έ ὰ ἔ ῃ ὁ Ἠ ί ῶ Ὁ ὲ Ἰ ῦ ἀ ὶ ἶ ὸ
α το ς·  λ ας μ ν ρχεται πρ τον κα  θ λει ποκαταστ σει π ντα·σ ς λ γω μως τι ὐ ύ Ὁ Ἠ ί ὲ ἔ ῶ ὶ έ ἀ ή ά ᾶ έ ὅ ὅ

λθεν δη  λ ας, κα  δ ν γνώρισαν α τόν, λλ  πραξαν ε ς α τ ν σα θ λησαν· ο τω ἦ ἤ ὁ Ἠ ί ὶ ὲ ἐ ὐ ἀ ᾿ ἔ ἰ ὐ ὸ ὅ ἠ έ ὕ
κα   Υ ς το  νθρώπου μ λλει ν  π θ  π  α τ ν. νόησαν ο  μαθητα , τι περ  ω ννουὶ ὁ ἱὸ ῦ ἀ έ ὰ ά ῃ ὑ ᾿ ὐ ῶ ἐ ἱ ί ὅ ὶ Ἰ ά  
το  Βαπτιστο  ε πε πρ ς α το ς.»ῦ ῦ ἶ ὸ ὐ ύ

Τώρα στο Ματθαίο 16:28, κάνοντας εισαγωγή στο Ματθαίο 17:1-13, ο Ιησούς είχε πει,

«…Ε να  τινες τ ν δ  σταμ νων, ο τινες δ ν θ λουσι γευθ  θ νατον, ωσο  δωσι τ ν ἶ ί ῶ ἐ ὼ ἱ έ ἵ ὲ έ ῆ ά ἑ ῦ ἴ ὸ
Υ ν το  νθρώπου ρχόμενον ν τ  βασιλε  α το .ἱὸ ῦ ἀ ἐ ἐ ῇ ίᾳ ὐ ῦ »

Και οι τρεις απόστολοι είδαν ακριβώς αυτό – την τάξη της δευτέρας παρουσίας Του. Τον 
είδανε μεταμορφωμένο εκεί στην κορυφή του όρους. Τα ιμάτιά Του έγιναν 
λαμπερά/φωτεινά λευκά και το πρόσωπό Του έλαμψε σαν τον ήλιο στο ζενίθ του. Και εκεί 
όπως εμφανίστηκε, στεκότανε ο Μωυσής και ο Ηλίας εκατέρωθεν. Έτσι ακριβώς θα έρθει 
πάλι. Αληθώς ο Ηλίας θα έρθει πρώτα και θα επιστρέψει τις καρδιές των τέκνων (νύφη) 
προς των πατέρων την Αποστολική Διδαχή του Λόγου.

Μαλαχίας 4:5,6,

« δο , γ  θ λω ποστε λει πρ ς σ ς λ αν τ ν προφ την, πρ ν λθ   μ ρα το  Ἰ ύ ἐ ὼ έ ἀ ί ὸ ἐ ᾶ Ἠ ί ὸ ή ὶ ἔ ῃ ἡ ἡ έ ῦ
Κυρ ου  μεγάλη κα  πιφαν ς·κα  α τ ς θ λει πιστρ ψει τ ν καρδ αν τ ν πατ ρων πρ ς ί ἡ ὶ ἐ ή ὶ ὐ ὸ έ ἐ έ ὴ ί ῶ έ ὸ
τ  τ κνα κα  τ ν καρδ αν τ ν τ κνων πρ ς το ς πατ ρας α τ ν, μ ποτε λθω κα  πατάξω ὰ έ ὶ ὴ ί ῶ έ ὸ ὺ έ ὐ ῶ ή ἔ ὶ
τ ν γ ν μ  νάθεμα.»ὴ ῆ ὲ ἀ

Ο Ισραήλ είναι ήδη έθνος. Είναι εδραιωμένος τώρα με τους στρατούς του, το ναυτικό, το 
ταχυδρομείο, τη σημαία, και όλα όσα άπτονται στην εθνότητα. Αλλά ακόμα μένει να 
πληρωθεί η Γραφή που λέει,

«…  θνος θελε γεννηθ  νταυτ ;…»ἤ ἔ ἤ ῆ ἐ ῷ

Ησαΐας 66:8.



Αυτή η μέρα έρχεται σύντομα. Η συκιά έχει βγάλει τα φύλλα της [Ματθαίος 24:32]. Οι 
Ισραηλίτες περιμένουν τον Μεσσία. Τον προσδοκούν και οι προσδοκίες τους πρόκειται να 
εκπληρωθούν σύντομα. Ο Ισραήλ θα αναγεννηθεί Πνευματικά, διότι το Φως του και η Ζωή 
του είναι έτοιμα να αποκαλυφθούν σε αυτόν.

Στην Αποκάλυψη 21:23,

«Κα   πόλις δ ν χει χρε αν το  λ ου ο δ  τ ς σελ νης, δι  ν  φ γγωσιν ν α τ · διότι ὶ ἡ ὲ ἔ ί ῦ ἡ ί ὐ ὲ ῆ ή ὰ ὰ έ ἐ ὐ ῇ
 δόξα το  Θεο  φώτισεν α τ ν, κα   λ χνος α τ ς ε ναι τ  ρν ον.»ἡ ῦ ῦ ἐ ὐ ή ὶ ὁ ύ ὐ ῆ ἶ ὸ Ἀ ί

Αυτή είναι η Νέα Ιερουσαλήμ. Το Αρνίο θα είναι σε εκείνη την πόλη και εξαιτίας της 
παρουσίας Του, δεν θα χρειάζεται κανένα φως. Ο ήλιος δεν θα ανατέλλει και δεν θα φέγγει 
εκεί, διότι Αυτός είναι ο Ήλιος και ο Λύχνος αυτής, ο Ίδιος. Τα έθνη που έρχονται σε αυτήν 
θα περπατούν στο φως Του. Δεν χαίρεστε που αυτή η μέρα είναι σε μας; Ο Ιωάννης είδε 
αυτήν την ημέρα να έρχεται. Ναι, Κύριε Ιησού, έλα γρήγορα [Αποκάλυψη 22:20]!

Μαλαχίας 4:1-3,

«Διότι, δο , ρχεται μ ρα, τις θ λει κα ει ς κλ βανος· κα  πάντες ο  περ φανοι κα  ἰ ύ ἔ ἡ έ ἥ έ ί ὡ ί ὶ ἱ ὑ ή ὶ
πάντες ο  πράττοντες σ βειαν θ λουσιν ε σθαι χυρον· κα   μ ρα  ρχομ νη θ λει ἱ ἀ έ έ ἶ ἄ ὶ ἡ ἡ έ ἡ ἐ έ έ
κατακα σει α το ς, λ γει  Κ ριος τ ν δυνάμεων, στε δ ν θ λει φ σει ε ς α το ς ζανύ ὐ ύ έ ὁ ύ ῶ ὥ ὲ έ ἀ ή ἰ ὐ ὺ ῥί  
κα  κλάδον. Ε ς σ ς μως το ς φοβουμ νους τ  νομά μου θ λει νατε λει  λιος τ ς ὶ ἰ ἐ ᾶ ὅ ὺ έ ὸ ὄ έ ἀ ί ὁ Ἣ ῆ
Δικαιοσ νης μ  ασιν ν τα ς πτ ρυξιν α το · κα  θ λετε ξ λθει, κα  σκιρτ σει ς ύ ὲ ἴ ἐ ῖ έ ὑ ῦ ὶ έ ἐ έ ὶ ή ὡ
μοσχάρια τ ς φάτνης. Κα  θ λετε καταπατ σει το ς σεβε ς· διότι α το  θ λουσιν ε σθαι ῆ ὶ έ ή ὺ ἀ ῖ ὐ ὶ έ ἶ
σποδ ς π  τ  χνη τ ν ποδ ν σας, καθ  ν μ ραν γ  κάμω το το, λ γει  Κ ριος τ ν ὸ ὑ ὸ ὰ ἴ ῶ ῶ ᾿ ἥ ἡ έ ἐ ὼ ῦ έ ὁ ύ ῶ
δυνάμεων.»

Να το πάλι. Ο ΗΛΙΟΣ ακτινοβολεί με όλη του τη δύναμη. Ω, η δύναμη του Υιού του Θεού 
ακτινοβολεί εν τω μέσω των επτά χρυσών λυχνιών. Εκεί στέκεται, ο Κριτής, Αυτός που 
υπέφερε και πέθανε για μας. Πήρε την οργή της Θείας κρίσης επάνω Του. Πάτησε τον ληνό 
του θυμού και της οργής του Θεού μόνος Του [Αποκάλυψη 19:15]. Όπως έχουμε ήδη πει, 
για τον αμαρτωλό η φωνή Του είναι σαν τον ήχο ενός καταρράκτη ή του κύματος που 
χτυπιέται σε κύματα θανάτου πάνω στις βραχώδεις ακτές. Αλλά για τον άγιο, η φωνή Του 
είναι όπως ο ήχος του ρυακιού που γλυκοτραγουδάει καθώς ξαπλώνεις για ανάπαυση, 
ικανοποιημένος εν Χριστώ. Φέγγοντας πάνω μας με τις ακτίνες αγάπης Του που μας 
ζεσταίνουν λέει, «Μ  φοβο , γ  ε μαι  ν κα   ν κα   ρχόμενος· γ  ε μαι  ή ῦ ἐ ὼ ἶ ὁ Ὢ ὶ ὁ Ἦ ὶ ὁ Ἐ ἐ ὼ ἶ ὁ
Παντοκρ τωρ. κτ ς μο  δ ν πάρχει ο δε ς. Ε μαι τ  Α κα  τ  Ω, το ΟΛΟ ά Ἐ ὸ Ἐ ῦ ὲ ὑ ὐ ί ἶ ὸ ὶ ὸ [Αποκάλυψη 
1:17 και 1:8, Ησαΐας 45:6]». Είναι το Κρίνο των Κοιλάδων [Άσμα Ασμάτων 2:1], ο Αστήρ ο 
Λαμπρός  και Ορθρινός [Αποκάλυψη 22:16]. Είναι ο διακρινόμενος μεταξύ μυριάδων στην 
ψυχή μου [Άσμα Ασμάτων 5:10]. Ναι, αυτή η μεγάλη μέρα είναι έτοιμη να ξημερώσει και ο 
Ήλιος της Δικαιοσύνης θα ανατε λει με θεραπεία στις φτερούγες Του. ί

Ο ΝΙΚΗΦΟΡΟΣ ΧΡΙΣΤΟΣ

Αποκάλυψη 1:17,18,

«Κα  τε ε δον α τόν, πεσα πρ ς το ς πόδας α το  ς νεκρός, κα  π θηκε τ ν δεξι ν ὶ ὅ ἶ ὐ ἔ ὸ ὺ ὐ ῦ ὡ ὶ ἐ έ ὴ ὰ
α το  χε ρα π  μ , λ γων μοι· Μ  φοβο · γ  ε μαι  πρ τος κα   σχατος κα   ζ ν, ὑ ῦ ῖ ἐ ᾿ ἐ έ έ ή ῦ ἐ ὼ ἶ ὁ ῶ ὶ ὁ ἔ ὶ ὁ ῶ
κα  γεινα νεκρός, κα  δο , ε μαι ζ ν ε ς το ς α νας τ ν α ώνων, μ ν, κα  χω τ  ὶ ἔ ὶ ἰ ύ ἶ ῶ ἰ ὺ ἰῶ ῶ ἰ ἀ ή ὶ ἔ ὰ
κλειδ α το  δου κα  το  θαν του.»ί ῦ ᾅ ὶ ῦ ά



Κανένα ανθρώπινο ων δεν θα μπορούσα να αντέξει την πλήρη επίδραση αυτού του 
οράματος. Με την δύναμή του να έχει φύγει τελείως, ο Ιωάννης έπεσε στα πόδια Του σαν 
να ήταν νεκρός. Αλλά το χέρι του Κυρίου με αγάπη τον άγγιξε, και η φωνή της ευλογίας είπε, 
«Μ  φοβο · Μη φοβάσαι. γ  ε μαι  πρ τος κα   σχατος κα   ζ ν, κα  γεινα νεκρός, ή ῦ Ἐ ὼ ἶ ὁ ῶ ὶ ὁ ἔ ὶ ὁ ῶ ὶ ἔ
κα  δο , ε μαι ζ ν ε ς το ς α νας τ ν α ώνων.» Τι να φοβηθούμε; Η κρίση που έπεσε ὶ ἰ ύ ἶ ῶ ἰ ὺ ἰῶ ῶ ἰ
επάνω Του στον σταυρό, στον τάφο, και όταν ανελήφθη, ήταν για μας. Απορρόφησε την 
πλήρη σφοδρότητα της πληγής της αμαρτίας και οπότε δεν υπάρχει τώρα καμία καταδίκη 
για αυτούς που είναι εν Χριστώ Ιησού. Δείτε τη βεβαιότητα ότι ο «Δικηγόρος» μας είναι ο 
«Δικαστής» μας. Ως «Δικαστής» η «υπόθεση έχει κλείσει» - είναι τετελεσμένο. Οπότε δεν 
υπάρχει τώρα καμία καταδίκη. Γιατί να φοβάται η εκκλησία; Γιατί να φοβάται τιμωρία ή 
θάνατο; Έχουν όλα νικηθεί. Εδώ είναι ο ισχυρός κατακτητής.

Εδώ είναι Αυτός που κατέκτησε και τους δύο κόσμους του ορατού και του αόρατου. Όχι 
όπως ο Αλέξανδρος, που κατέκτησε τον κόσμο στην ηλικία των τριάντα τριών και δεν ήξερε 
που να στραφεί αλλού για περεταίρω κατακτήσεις, οπότε πέθανε θύμα αμαρτίας και 
ταραχώδους ζωής. Όχι όπως ο Ναπολέων, που κατέκτησε όλη την Ευρώπη αλλά τελικά 
νικήθηκε στο Βατερλό και εξορίστηκε στην Έλβα, μόνο για βρει το εαυτό του κατακτημένο. 
Αλλά τίποτα δεν μπορεί να κατακτήσει τον Χριστό. Αυτός που κατέβηκε τώρα έχει ανεβεί 
πάνω από όλα, και σε αυτόν έχει δοθεί ένα Όνομα που είναι πάνω από κάθε όνομα 
[Φιλιππισίους 2:9]. Ναι, κατέκτησε τον θάνατο, τον άδη, και τον τάφο, και έχει τα κλειδιά 
αυτών. Ότι Αυτός λύσει είναι λελυμένο, και ότι Αυτός δέσει είναι δεμένο [Ματθαίος 16:19]. 
Δεν αλλάζει αυτό. Δεν υπήρχε κατακτητής πριν από Αυτόν και δεν υπάρχει κανένας εκτός 
Αυτού. Αυτός μόνος είναι ο Σωτήρας, ο Λυτρωτής. Αυτός είναι ο ΜΟΝΟΣ Θεός: και «Κύριος 
Ιησούς Χριστός» είναι το Όνομά Του.

«Μη φοβάσαι, Ιωάννη. Μη φοβάσαι, μικρό ποίμνιο. Όλα ότι είμαι, είσαστε κληρονόμοι σε 
αυτά. Όλη η δύναμή μου είναι δικιά σας. Η παντοδυναμία μου είναι δικιά σας καθώς 
στέκομαι εν τω μέσω σας. Δεν έχω έρθει για να φέρω φόβο και αποτυχία, αλλά αγάπη και 
θάρρος και ικανότητα. Όλη η δύναμη έχει δοθεί σε Μένα και είναι δικιά σας να την 
χρησιμοποιείσετε. Μιλάτε τον Λόγο και εγώ θα τον εκτελώ. Αυτή είναι η διαθήκη Μου και 
δεν μπορεί ποτέ να εκπέσει/εκλείψει/αποτύχει.»

ΟΙ ΕΠΤΑ ΑΣΤΕΡΕΣ ΚΑΙ ΟΙ ΕΠΤΑ ΛΥΧΝΙΕΣ

Αποκάλυψη 1:20

«Τ  μυστ ριον τ ν πτ  στ ρων, το ς πο ους ε δες ν τ  δεξι  μου, κα  τ ς πτ  ὸ ή ῶ ἑ ὰ ἀ έ ὺ ὁ ί ἶ ἐ ῇ ᾷ ὶ ὰ ἑ ὰ
λυχν ας τ ς χρυσ ς. Ο  πτ  στ ρες ε ναι ο  γγελοι (αγγελιαφόροι) τ ν πτ  κκλησι ν, ί ὰ ᾶ ἱ ἑ ὰ ἀ έ ἶ ἱ ἄ ῶ ἑ ὰ ἐ ῶ
κα  α  πτ  λυχν αι, τ ς πο ας ε δες, ε ναι α  πτ  κκλησ αι.»ὶ ἱ ἑ ὰ ί ὰ ὁ ί ἶ ἶ ἱ ἑ ὰ ἐ ί

Έχουμε ήδη ανακαλύψει την αλήθεια αυτών των μυστηρίων. Ω, δεν έχουμε αποκαλύψει 
ποιοι ήταν αυτοί οι επτά αγγελιαφόροι, αλλά με την βοήθεια του Θεού θα το κάνουμε και 
εκείνο το μυστήριο θα έχει ολοκληρωθεί. Τις επτά εποχές τις γνωρίζουμε. Είναι 
καταγεγραμμένες/απαριθμημένες στον Λόγο, και θα ασχοληθούμε με κάθε μία ώστε να 
φτάσουμε σε αυτήν την τελευταία εποχή στην οποία ζούμε.

 Αλλά κλείνοντας αυτό το κεφάλαιο με μια τελευταία φευγαλέα ματιά, δείτε Τον καθώς 
στέκεται εκεί στο μέσο των χρυσών λυχνιών με τους επτά αστέρες στο δεξί Του χέρι. Ω, σου 
κόβει την ανάσα να Τον βλέπεις να στέκεται εκεί με την Υπέρτατη Θεότητά Του. Είναι ο 



Κριτής, ο Ιερέας, ο Βασιλιάς, ο Αετός, το Αρνίο, το Λιοντάρι, το Α, το Ω, η Αρχή και το Τέλος, 
ο Πατέρας, Υιός, Άγιο Πνεύμα, ο Ην, ο Ων και ο Ερχόμενος, ο Παντοκράτωρ, τα ΠΑΝΤΑ ΕΝ 
ΠΑΣΙΝ [Α’ Κορινθίους 15:28]. Να Τος, ο Αρχηγός και Τελειωτής [Εβραίους 12:2]. Άξιο είναι 
εκείνο το Αρνίο! Απέδειξε την αξία Του καθώς εξαγόρασε την σωτηρία μας δια του εαυτού 
Του. Τώρα στέκεται με όλη την δύναμή Του και την δόξα Του με όλα τα πράγματα δοσμένα 
σε Αυτόν ως Κριτή [Ιωάννης 5:22].

Ναι, εκεί στέκεται ανάμεσα στις λυχνίες, με τους αστέρες στο χέρι Του. Είναι νύχτα, διότι 
τότε είναι που χρησιμοποιούμε λυχνίες για φως, και τότε είναι που οι αστέρες φαίνονται 
λαμπεροί και ανακλούν το φως του ήλιου. Και είναι σκοτάδι. Η εκκλησία περπατάει δια της 
πίστεως στο σκοτάδι. Ο Κύριός της έφυγε από αυτή τη γη αλλά το Άγιο Πνεύμα ακόμα 
λάμπει πάνω στην εκκλησία, δίνοντας φως σε αυτόν το παλιό, καταραμένο από αμαρτία, 
κόσμο. Και εκείνα τα αστέρια επίσης ανακλούν το φως Του. Το μόνο φως που έχουν είναι το 
δικό Του. Πόσο σκοτεινά είναι – πόσο πνευματικά κρύα. Παρόλα αυτά όταν έρθει εν τω 
μέσω είναι φωτεινά και ζεστά, και η εκκλησία ενδυναμώνεται και μέσω Αυτού κάνει τα έργα 
που έκανε Αυτός.

Ω, να Τον βλέπαμε φευγαλέα όπως ο Ιωάννης. Τι είδους άνθρωποι πρέπει να είμαστε, να 
στεκόμαστε ενώπιών Του εκείνη την ημέρα!

Αν δεν έχετε δώσει ήδη την ζωή σας σε Αυτόν, ας στρέψετε την καρδιά σας στον Θεό αυτή 
την στιγμή, και ας γονατίσετε κάτω όπου είσαστε, και ας ζητήσετε την συγχώρεσή Του για 
τις αμαρτίες σας, και ας παραδώσετε την ζωή σας σε Αυτόν. Τότε θα προσπαθήσουμε να 
προσεγγίσουμε τις Επτά Εποχές της Εκκλησίας μαζί· και καθώς το κάνουμε προσεύχομαι ότι 
ο Θεός θα βοηθήσει αυτόν τον ανάξιο δούλο να αποκαλύψει τον Λόγο Του σε εσάς.
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2. Και τη του ηλίου λεγομένη ημέρα πάντων κατά πόλεις ή αγρούς μενόντων επί το αυτό 
συνέλευσις γίνεται, και τα απομνημονεύματα των αποστόλων, ή τα συγγράμματα των 
προφητών αναγινώσκεται μέχρις εγχωρεί. Είτα παυσαμένου του αναγινωσκόντος, ο 
προεστώς δια λόγου την νουθεσίαν και πρόκλησιν της των καλών τούτων μιμήσεως 
ποιείται. Έπειτα ανιστάμεθα κοινή πάντες, και ευχάς πέμπομεν· και ως προέφημεν, 
παυσαμένων ημών της ευχής, άρτος προσφέρεται και οίνος και ύδωρ· και ο προεστώς 
ευχάς ομοίως και ευχαριστίας, όση δύναμις αυτώ αναπέμπει, και ο λαός επευφημεί 
λέγων το Αμήν· και η διάδοσις και μετάληψις από των ευχαριστηθέντων εκάστω 
γίνεται, και τοις ου παρούσι δια των διακόνων πέμπεται. Οι ευπορούντες δε και 
βουλόμενοι, κατά προαίρεσιν έκαστος την εαυτού, ο βούλεται δίδωσι, και το 
συλλεγόμενον παρά τω προεστώτι αποτίθεται, και αυτός επικουρεί ορφανοίς τε και 
χήραις, και τοις εν δεσμοίς ούσι, και τοις παρεπιδήμοις ούσι ξένοις, και απλώς πάσι 
τοις εν χρειά ούσι κηδεμών γίνεται.

Και την ημέρα την λεγόμενη του Ηλίου [Κυριακή – πρώτη μέρα της εβδομάδας], όλοι 
που μένουν στις πόλεις και τους αγρούς συνέρχονται στο ίδιο μέρος, και 
αναγιγνώσκονται τα απομνημονεύματα των αποστόλων, ή τα συγγράμματα των 
προφητών μέχρις ότου προλαβαίνουν. Έπειτα αφού τελειώσει ο αναγνώστης, ο 
προεστός δια του λόγου νουθετεί και παροτρύνει την μίμηση των καλών αυτών 
πραγμάτων. Έπειτα σηκωνόμαστε από κοινού όλοι, και προσευχόμαστε· και όπως 
προείπαμε, με το τελείωμα της προσευχής μας, προσφέρεται άρτος, οίνος και νερό· 
και ο προεστός ομοίως, με όση δύναμη έχει, προσεύχεται και προσφέρει ευχαριστίες 
[προς τα άνω], και ο λαός επευφημεί λέγοντας το Αμήν· και διαδίδονται και 
μεταλαμβάνονται από τον καθένα αυτά για τα οποία δόθηκαν ευχαριστίες, και σε 
αυτούς που δεν είναι παρόντες στέλνονται μέσω των διακόνων. Οι εύποροι και αυτοί 
που θέλουν, κατά την επιλογή του καθενός, δίνουν αυτό που θέλουν, και αυτό που 
συλλέγεται εναποτίθεται δίπλα στον προεστό, και αυτός προσφέρει ενίσχυση στα 
ορφανά και τις χήρες, και τους φυλακισμένους, και τους ξένους που παρεπιδημούν, 
και γίνεται απλά κηδεμόνας όλων όσων έχουν ανάγκη.


